
W numerze midzy innymi:

Z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia oraz Nowego 
Roku prosimy przyjąć najserdeczniejsze życzenia prawdziwie 

świątecznej atmosfery, niosącej spokój  
i odpoczynek. Niech ten wyjątkowy czas obfituje w Boże 
błogosławieństwo, wiele radości i szczęścia rodzinnego,  

a Nowy Rok przyniesie nadzieję i siły na kolejne dni.

Przewodniczący Rady Gminy                                 Wójt
               Daniel Fila                                         Jan Niemczyk
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Wieści
aniżowskie

Gminę Raniżów reprezentował 
tym razem zespół tańca nowoczes-

nego „NANTE” działający przy Gmin-
nym Ośrodku Kultury, Sportu i Rekreacji w Raniżowie. 
Dziewięć młodych dziewcząt w sześciominutowym wejściu 
zaprezentowało układ taneczny pn. „Best time” wg własnej 
choreografii. Bezbłędne zatańczenie w połączeniu z biało-
czerwonymi strojami pozwoliło na trafną identyfikację i w 
przyszłości kojarzenie zespołu z gminą Raniżów.

cd. na str. 6

W wielkim finale turnieju zagrały drużyny: „Oldboje” i 
„Roda”. Naprzeciwko siebie wyszły dwie ekipy z Raniżowa, 
którzy grają dobrą, techniczną piłkę. Większość z ich składów 
to zawodnicy KS „Raniżovia” biorący udział w rozgrywkach 
ligowych. Mecz stał zatem na wyrównanym poziomie i w 
regulaminowym czasie nie przyniósł rozstrzygnięcia. W 
zarządzonej dogrywce 2 x 3 min. również nie padła ani jedna 
bramka. Rozstrzygnięcie nastąpiło dopiero w serii rzutów 
karnych, która zakończyła się wynikiem..

cd. na str. 18



W dniu 26 października 2007 roku w Gminnym Ośrodku 
Kultury, Sportu i Rekreacji w Raniżowie odbyły się eliminacje 
gminne wojewódzkiego konkursu „Poeci i Pisarze Dzieciom 
– Cztery Pory Roku – Jesień”, którego głównym organizatorem 
jest Wojewódzki Dom Kultury w Rzeszowie. Konkurs ten jest 
największym przedsięwzięciem recytatorskim w gminie i absor-

Poeci i Pisarze Dzieciom

SproStowaNIe
W poprzednim numerze „Wieści Raniżowskich” w tym 

miejscu było zdjęcie czterech panów. Drugim z nich był 
oczywiście Pan Andrzej Ożóg – Burmistrz Gminy i Miasta 
Sokołów Małopolski, a przez pomyłkę trafiło tam nazwisko 
jego zastępcy. Zainteresowanego Redakcja „Wieści Raniżow-
skich” przeprasza.

Komisja w składzie:
1. Danuta Niemczyk – emerytowany nauczyciel 
 – przewodnicząca,
2. Zofia Cielecka – nauczyciel w Zespole Szkół w Raniżowie,
3. Józefa Sałek – kierownik GBP w Raniżowie,
4. Stanisław Samojedny – dyrektor GOKSiR w Raniżowie
w ww. dniu dokonała oceny prac plastycznych wykonanych 

na konkurs. Wpłynęło 65 prac. Oceniano je pod kątem zgodno-
ści z tematem konkursu, wartość plastyczną i poziom techniki 
wykonania. Po dyskusji nad każdą z prac wyłoniono do nagród i 
wyróżnień następujące:

w I kategorii wiekowej – klasy I – III
nagrody:
1. Marcelina Kusy – SP Raniżów – kl. I,
2. Bartosz Kowalski – SP Raniżów – kl. IIb,
3. Urszula Grądziel – SP Wola Raniżowska – kl. IIb,
wyróżnienia:
1. Iwona Bajek – SP Wola Raniżowska – kl. IIIa,
2. Mateusz Bąk – SP Raniżów – kl. IIb,

buje niemalże całe społeczności szkolne, gdyż poprzedzony jest 
eliminacjami w każdej placówce podstawowej. Tematem wiodącym 
bieżącej edycji była JESIEŃ – wiersze, piosenki i inscenizacje o tej 
porze roku stworzone przez autorów dla najmłodszego pokolenia. 
Towarzyszył temu również konkurs plastyczny, na który należało 
wykonać pracę dowolną techniką pod określony utwór.

3. Magdalena Dul – SP Mazury – kl. I.

w II kategorii wiekowej – klasy IV – VI
nagrody:
1. Katarzyna Stec – SP Wola Raniżowska – kl. VI,
2. Natalia Potocka – SP Staniszewskie – kl. V,
3. Ewelina Ozga – SP Wola Raniżowska – kl. VI,
wyróżnienia:
1. Barbara Rosół – SP Raniżów – kl. Vb,
2. Artur Kopeć – SP Wola Raniżowska – kl. VI,
3. Karolina Krawiec – SP Mazury – kl. 

Potem w sali kina „Kujawiak” komisja dokonała przesłuchań 
konkursowych w formach: recytacja, piosenka i inscenizacja. W 

Agata Wilczyńska. Agata Stanowska. Jadwiga Kaczor. Klaudia Kusy.

Teatrzyk „Gwiazdeczka” z Woli Raniżowskiej.
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formie „recytacja” wystąpiło 34 uczestników, w formie „piosen-
ka” 24 uczestników, w formie „inscenizacja” 1 zespół – Teatrzyk 
„Gwiazdeczka” w liczbie 14 uczniów. I tak kierując się następu-
jącymi kryteriami: dobór repertuaru, interpretacja, kultura słowa, 
kreacja aktorskie, technika wokalna, oprawa muzyczna, ogólny 
wyraz artystyczny – komisja postanowiła przyznać nagrody i 
wyróżnienia.

w I kategorii wiekowej – klasy I – III
w formie „recytacja”
nagrody:
1. Klaudia Kusy – SP Staniszewskie,
2. Agata Stanowska – SP Wola Raniżowska,
3. Jakub Smolak – SP Mazury
wyróżnienia:
1. Wiktoria Marut – SP Raniżów,
2. Kamila Nałódka – SP Raniżów.

w formie „piosenka”
nagrody:
1. Jadwiga Kaczor – SP Posuchy,
2. Iwona Bajek – SP Wola Raniżowska,
3. Karolina Woś – SP Mazury,

w formie „piosenka”
nagroda:
1. Magdalena Tylutki, Iwona Kazior, Agata Wilczyńska 
 – SP Raniżów,
wyróżnienie:
1. Tadeusz Woś – SP Mazury.

W dniu 9 listopada 2007 r. w Miejskim Domu Kultury w Kol-
buszowej odbyły się eliminacje rejonowe, w których wzięli udział 
uczniowie z gmin: Kolbuszowa, Dzikowiec, Cmolas, Raniżów, 
Głogów Młp. i Sokołów Młp. 

Gminę Raniżów reprezentowali uczestnicy, którzy w elimina-
cjach gminnych zdobyli nagrody. Komisja rejonowa pod przewod-
nictwem Jadwigi Orzechowskiej z Wojewódzkiego Domu Kultury w 
Rzeszowie za inscenizację „Na straganie” Jana Brzechwy przyznała 
nagrodę i nominowała do finału Szkolny Teatrzyk „Gwiazdeczka” ze 
Szkoły Podstawowej w Woli Raniżowskiej. Wyróżniona została rów-
nież w formie recytacji Agata Stanowska z Woli Raniżowskiej.

Pozostali nasi reprezentanci nie sprostali oczekiwaniom ko-
misji, niemniej już sam występ przed rówieśnikami z tylu gmin był 
poważnym wyzwaniem i z pewnością przyczynił się do zdobycia 
nowych doświadczeń.

Stanisław Samojedny

Jakub Smolak.

Karolina Woś.

Konrad Partyka.

Iwona Bajek.

w formie „inscenizacja”
nagroda:
1. Szkolny Teatrzyk „Gwiazdeczka” – SP Wola Raniżowska.

w II kategorii wiekowej – klasy IV – VI
w formie „recytacja”
nagrody:
1. Martyna Pietrońska – SP Zielonka,
2. Konrad Partyka – SP Mazury,
3. Agata Wilczyńska – SP Raniżów.
wyróżnienia:
1. Katarzyna Stec – SP Wola Raniżowska,
2. Aleksandra Pełka – SP Wola Raniżowska.

Dyr. Stanisław Samojedny wręcza nagrody książkowe laureatom konkursu 
z Woli Raniżowskiej.
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Jak dobrze że, w dzisiejszych czasach elektroniki i ciągłego 
pośpiechu istnieją społeczne inicjatywy, które są twórcze i kształ-
cące. 20 września 2007 r. uczniowie klas drugich z Zespołu Szkół 
w Raniżowie (w tym również uczniowie z Porąb Wolskich) pod 
opieką swoich wychowawczyń mogli podziwiać zbiory muzeal-
ne zgromadzone w Izbie Regionalnej w Mazurach. Wiemy, że 
inicjatorem i twórcą tego jakże ciekawego muzeum jest pan Jan 
Adamczyk przy współpracy członków zespołu „Mazurzanie”.

Uczniowie urodzeni pod koniec XX wieku mieli okazję spot-
kać się z historią, która wydaje się tak nieodległa, a zarazem bardzo 
nieznana i tajemnicza. Dzięki pięknym opowieściom państwa 
Adamczyków uczniowie zostali przeniesieni w świat polskiej wsi 
lasowiackiej sprzed 100 lat. Piękna prezentacja słowna oraz pokazy 
różnych czynności gospodarskich wzbudziły zachwyt i podziw 
młodych odbiorców. Niemal na każdym kroku były odkrywane 
ciekawe przedmioty, urządzenia, maszyny. Niektórzy uczniowie 
wykazywali się znajomością różnych przedmiotów i sami umieli 
opowiedzieć o kolejnych wykonywanych czynnościach. Chłopców 
zainteresowały narzędzia stolarskie: topory, piły, młotki.

Na zakończenie zwiedzania kolejnych izb z ekspozycjami 
została zaprezentowana uczniom scena obrazująca poszczególne 
etapy pracy z lnem – od wyrwania z pola do ukręcenia powrozów. 
W tej ostatniej czynności mogli również uczestniczyć chłopcy, 
którzy chcieli się wykazać siłą i zręcznością. Okazało się jednak, że 

W niedzielę 28 października 2007 roku na scenie Miejskiego 
Domu Kultury w Kolbuszowej rozbrzmiewała piosenka turystycz-
na. Organizatorem przeglądu był Kolbuszowski Klub Turystyczny 
„Salamandra”, działający przy Zespole Szkół nr 2. Festiwal zaad-
resowano do uczniów szkół podstawowych, młodzieży gimnazjów, 
szkół średnich oraz studentów. Repertuar konkursu był szeroki 
i obejmował utwory z kręgu piosenki turystycznej, rajdowej, 
szantowej, folkowej, a także poezji śpiewanej, bowiem te gatunki 
muzyki są obecne na szlakach wędrówek turystycznych. Jednym 
z warunków uczestnictwa był akompaniament własny 
lub opiekuna, bez płyt i keyboardów. To wymaganie 
techniczne nie zniechęciło młodzieży z Gimnazjum 
w Woli Raniżowskiej.

Zespół wokalny w składzie: Katarzyna Kata, Ag-
nieszka Rzeszutek, Ilona Starzec oraz Marta Kopeć 
akompaniująca na gitarze wziął udział w przeglądzie. 
Dziewczęta zaśpiewały na dwa głosy, odważnie i 
oryginalnie zinterpretowały znaną piosenkę „Re-
medium” z repertuaru Maryli Rodowicz oraz utwór 
grupy Stare Dobre Małżeństwo pt. „Przechyla się ku 
jesieni Ziemia”. W kategorii zespołów gimnazjalnych 
zdobyły I miejsce. Marta Kopeć wystąpiła także jako 
solistka, wykonując utwory z kręgu poezji śpiewanej 
- „ Za dalą dal” i „Dookoła mgła”. W tej kategorii 
także wyśpiewała I miejsce. Dziewczęta są bardzo 
zadowolone z osiągniętego sukcesu, zważywszy na 
fakt, iż same wybrały repertuar i przygotowały się 

nie jest to czynność łatwa. Ukręcony powróz uczniowie otrzymali 
na pamiątkę pobytu w Izbie Regionalnej. Po zwiedzaniu i pracy 
każdy został poczęstowany tradycyjnymi placuszkami lasowiacki-
mi - „proziakami” z miodem. Były przepyszne, a uczniowie mieli 
okazję spróbować dawnego jadła.

Po pożegnaniu nasuwa się tylko jedna refleksja, że tyle wokół 
nas się dzieje dobrego i służącego innym, a nie zawsze umiemy to 
docenić i wykorzystać.

Dalszy ciąg wizyty w Mazurach to wizyta koleżeńsko-inte-
gracyjna w Zespole Placówek Oświatowych. Tam raniżowscy ucz-
niowie mieli okazję zwiedzić i podziwiać piękną szkołę, następnie 
wspólnie się pobawić na sali gimnastycznej. Uczniowie obu szkół 
wzięli udział w sportowej rywalizacji. Świetnie przygotowane 
konkurencje dały każdemu uczniowi możliwość wykazania się 
swoimi zdolnościami. Obie drużyny zbierały punkty. Doping z obu 
stron był bardzo głośny i zapewne to zdecydowało, że byli tylko 
sami zwycięzcy. Każdy z uczniów otrzymał słodki upominek. Na 
pożegnanie uczniowie z Raniżowa zaprosili swoich kolegów na 
rewizytę do swojej szkoły. Atmosfera spotkania była bardzo miła 
i serdeczna.

Była to wspaniała wycieczka - niedaleko, a ile pięknych wra-
żeń, ile nowych wiadomości, doświadczeń. Dlatego nie chwalmy 
tylko tego co cudze i dalekie, ale szukajmy atrakcji wokół nas i 
umiejmy się tym zachwycać i doceniać.

Władysława Stój

do występu. W nagrodę otrzymały statuetki, dyplomy, nagrody 
rzeczowe oraz zaśpiewały na koncercie laureatów.

Poziom konkursu był wysoki, szczególnie w kategorii gim-
nazjów i liceów. Przegląd pozwolił zaprezentować utalentowanej 
młodzieży swoje umiejętności gry na gitarach, fletach, skrzypcach 
i instrumentach perkusyjnych. Zespoły stworzyły niepowtarzalne 
aranżacje instrumentalne, co w połączeniu z pięknym śpiewem 
było niezapomnianą ucztą dla ducha. 

Stanisława Kopeć 

IV Przegląd Piosenki Turystycznej

Cudze chwalicie...

Laureatki z Gimnazjum w Woli Ranizowskiej: Katarzyna Kata, Ilona Starzec, Marta kopeć 
i Agnieszka Rzeszutek.

Wieści Raniżowskie nr 129-130�



26 października 2007 roku 
w Gminnym Ośrodku Kultury w 
Majdanie Królewskim odbył się 
VII Wojewódzki Przegląd Pieśni 
Patriotyczno-Religijnej. Każdy 
wykonawca prezentował dwa 
wybrane przez siebie utwory. 
Jeden z nich należało zaśpiewać 
bez akompaniamentu. Ułatwiło 
to pracę jury, a stało się wyzwa-
niem dla uczestników przeglądu. 
Przesłuchania konkursowe trwały 
kilka godzin, ale profesjonalny 
śpiew szczególnie w kategorii 
gimnazjów i szkół średnich za-
chwycał zebranych.

W konkursie wzięły udział 
uczennice z Zespołu Szkół w 
Woli Raniżowskiej. W kategorii 
solistów Marta Kopeć zdobyła 
III miejsce. Z akompaniamentem wykonała utwór pt. „Strumień” 
z oratorium Piotra Rubika „Tu es Petrus”, natomiast a cappella 
piosenkę z repertuaru Ireny Santor „Powrócisz tu”. Swoim wy-
stępem zwróciła uwagę publiczności oraz Radia Cmolas, które 
przeprowadziło z nią wywiad. 

Stanisława Kopeć 

Pod takim hasłem uczniowie klas I i III Szkoły Podstawowej 
w Raniżowie, pod kierunkiem wychowawczyń, przygotowali 
akademię z okazji Święta Niepodległości. Honorowym gościem 
tej uroczystości był wizytator Pan Marek Dworak.

Sławię Cię Ziemio Ojczysta 
pieśnią i piosenką

PODZIęKOWANIE
W imieniu całej społeczności szkolnej, pragniemy 

podziękować Stowarzyszeniu na Rzecz Rozwoju Oświaty, 
Kultury, Sportu w Raniżowie za nieodpłatne przekazanie nam 
sprzętu sportowego. Otrzymany sprzęt sportowy będzie służył 
uczniom na zajęciach lekcyjnych i pozalekcyjnych.

Zespół Szkół w Raniżowie – Szkoła Podstawowa

„Kto ty jesteś? Polak mały! 
Jaki znak twój? Orzeł Biały!”

Na rozpoczęcie akademii wszyscy jej uczestnicy odśpiewali 
hymn państwowy. Następnie – podkreślając całkowicie narodowy 
charakter tego święta – uczniowie klasy III zatańczyli Poloneza. 
Aby zaakcentować niezwykle ważną rolę Krakowa w podtrzy-
mywaniu ducha polskości, uczniowie klasy I wykonali taniec 
Lajkonik.

W montażu słowno – muzycznym została przedstawiona hi-
storia Polski od czasu I rozbioru po rok 1918. Program artystyczny 
uświetniły wiersze i pieśni o charakterze patriotycznym.

Uroczystość dostarczyła dużo wrażeń i wzruszeń nie tylko 
małym artystom, ale i pozostałym uczestnikom akademii.

Zofia Cielecka

Marta Kopeć.

Dodatkowe danie szkolne
Podkarpacki Związek Byłych Pracowników PGR we 

współpracy z Podkarpackim Bankiem Żywności zorganizował akcję 
bezpłatnego dożywiania dzieci w wieku przedszkolnym oraz dzieci 
szkól podstawowych i gimnazjalnych.

Dzieci jeden raz w tygodniu otrzymują drożdżówkę. Planuje 
się wydanie około 12.000 sztuk do końca roku kalendarzowego.

Akcję pomocy dzieciom ze strony Banku Żywności 
koordynował Pan Prezes Jerzy Jęczmienionka, natomiast ze strony 
Podkarpackiego Związku PGR Pan Mieczysław Burek 

Pragniemy podziękować obu panom za społeczny trud zor-
ganizowania tak dużego zadania i życzyć kolejnych udanych akcji 
społecznych dla mieszkańców gminy Raniżów.

(inf. wł.)

Prezes Podkarpackiego Banku Żywności Jerzy Jęczmienionka.
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W dniach 22 – 23 listopada 2007 roku 
w Samorządowym Centrum Kultury w 
Mielcu miał miejsce VI Przegląd Dziecię-
cych i Młodzieżowych Zespołów Tanecz-
nych PASIKONIK. Ta prestiżowa impreza 
zgromadziła w tym roku ponad sto zespo-
łów tanecznych ze szkół podstawowych i 
gimnazjów z województw: podkarpackie-
go, świętokrzyskiego i małopolskiego. 
Prezentowały one różne kategorie tańca: 
ludowy, towarzyski, piosenka z ruchem, 
różne formy. Co kilka minut na scenie 
przewijały się coraz to inne zespoły, w któ-
rych dobór kostiumów do prezentowanego 
układu tanecznego trafnością zaskakiwał 
zgromadzonych widzów. A tych również 
zabawiała żywa chodząca maskotka Prze-
glądu – Pasikonik.

W pierwszym dniu gminę Raniżów 
reprezentował Zespół Pieśni i Tańca 
„Mazurek” działający przy Zespole 
Placówek Oświatowych w Mazurach 
pod patronatem Gminnego Ośrodka Kul-
tury, Sportu i Rekreacji w Raniżowie. W 
ośmiominutowym wejściu przedstawił 
„Wiązankę tańców lasowiackich”. Młodzi 
tancerze świetnie przygotowani przez cho-
reograf Krystynę Mazurkiewicz jako jedni 
z nielicznych pokazali te tańce na Przeglą-
dzie, czym z pewnością zyskali sympatię 
licznie zgromadzonych widzów. A nawet 
sam Pasikonik skłonił się przed młodymi 
Lasowiakami przy wręczaniu dyplomu i 
pamiątek po zakończonych występach.

W drugim dniu Przeglądu – 23 listo-
pada 2007 r. prezentowały się zespoły od 
lat 13 do 15. Przekrój form tanecznych był 
podobny, jak poprzedniego dnia z tą róż-

nicą, że gminę Raniżów 
reprezentował tym razem 
zespół tańca nowoczes-
nego „NANTE” dzia-
łający przy Gminnym 
Ośrodku Kultury, Spor-
tu i Rekreacji w Raniżo-
wie. Dziewięć młodych 
dziewcząt w sześciominu-
towym wejściu zaprezen-
towało układ taneczny pn. 
„Best time” wg własnej 
choreografii. Bezbłędne 
zatańczenie w połączeniu 
z biało-czerwonymi stro-
jami pozwoliło na trafną 
identyfikację i w przy-
szłości kojarzenie zespołu 
z gminą Raniżów. Zespół 
„NANTE” tworzą: Mo-
nika Samojedny, Barbara 
Gil, Ewelina Rembisz, 
Anna Sądej, Dominika 
Sondej, Katarzyna Ufnal, 
Elżbieta Więcek, Domini-
ka Kusy, Sylwia Kata.

Przegląd pozwolił 
młodym tancerkom skon-
frontować swoje umiejęt-
ności z innymi rówieś-
niczkami działającymi 
w tym samym kierunku, 
podpatrzeć ciekawe ukła-
dy taneczne, wymienić się 
doświadczeniami z inny-

VI Przegląd Dziecięcych i Młodzieżowych Zespołów Tanecznych 
PASIKONIK 2007

mi. Po występie dziewczęta pełni zapału ochoczo przystąpiły 
do kolejnych prób i wdrażania nowych pomysłów.

Stanisław Samojedny

Zespół tańca nowoczesnego „NANTE” prezentuje się na scenie.

Zespół „Flamingi” z SCK w Mielcu.

Pasikonik dziękuje Karolinie Woś i Dawidowi Potockiemu oraz dyr. 
Markowi Wiąckowi za wspaniały występ.

Dyr. Stanisław Samojedny oraz Katarzyna Ufnal 
i Monika Samojedny w pamiątkowym zdjęciu  
z Pasikonikiem.

Wieści Raniżowskie nr 129-130�



Dobiegła końca trwająca 9 lat rozbudowa budynku Szkoły 
Podstawowej w Staniszewskiem. Budynku, którego najstarsza część 
(po kapitalnym remoncie) ma już sto lat. Pierwszy etap rozbudowy 
zakończono w październiku 2001 roku. Oddano wówczas do użytku 
część socjalną szkoły. Wydawało się wtedy, że na więcej Staniszew-
skie liczyć nie może. Jednak po uroczystości przywrócenia szkole 
jej dawnego patrona Marszałka Józefa Piłsudskiego (listopad 2003) 
w mury szkoły i w środowisko wstąpił nowy duch, który zachęcał 
do działania słowami Marszałka „Nie ma wielkich czynów bez 
wielkich marzeń”.

Szkoła na miarę XXI wieku
Pomógł Patron

Zebranie wiejskie dla uczczenia 100-lecia szkoły jednogłośnie 
przegłosowało środki z mienia na wykonanie fundamentów pod dalszą 
rozbudowę szkoły. Mieszkańcy w czynie społecznym wykonali funda-
menty. Następnie dzięki lokalnym władzom i zaangażowaniu mieszańców 
ukończono stan surowy budynku. Gdyby nie kłopoty finansowe, prace 
wykończeniowe byłyby ukończone już kilka lat temu, ale udało się to 
dopiero teraz. Wielkie zasługi w tym przedsięwzięciu ma Pan wójt Jan 
Niemczyk oraz sołtys wsi Kazimierz Mikołajczyk, dla którego szkoła 
stała się priorytetem, dlatego też usilnie zabiegał o środki na ten cel.

Dziś Staniszewskie ma szkołę, z której może być dumne, która 
nie odbiega standardem od szkół XXI wieku. Nowa szkoła to wielki 

dar dla obecnych i przy-
szłych pokoleń. Uczniowie 
są szczęśliwi, że mogą się 
uczyć w nowych, jasnych, 
kolorowych i ciepłych kla-
sach. Nowe tablice, ławki 
inne sprzęty motywują do 
nauki.

Może jednak pomógł 
Patron…

W imieniu całej spo-
łeczności szkolnej prag-
nę podziękować wszyst-
kim, którzy w jakikolwiek 
sposób przyczynili się do 
realizacji tego ważnego 
przedsięwzięcia. Dzięku-
ję Panu wójtowi Janowi 
Niemczykowi, radnemu 
wsi a zarazem sołtysowi i 
prezesowi Stowarzyszenia 
,,Staniszówka” Kazimie-

rzowi Mikołajczykowi, Radzie Sołeckiej wsi Staniszewskie, władzom 
gminnym poprzedniej kadencji, byłemu dyrektorowi szkoły Panu Janowi 
Cebuli, strażakom OSP Staniszewskie, Radzie Rodziców poprzedniej ka-
dencji na czele z Panem Ryszardem Rzeszutkiem, kierownikowi GOPS w 
Raniżowie Pani Annie Nieduży, kierownikowi Zespołu Oświatowego Pani 
Elżbiecie Chmielowskiej, Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w Raniżowie, konserwatorowi Panu Józefowi Potockie-
mu. Szczególnie gorąco dziękuję mieszkańcom wsi, którzy pracowali 
nieodpłatnie przy rozbudowie szkoły.

Dziękuję sponsorom: Full-Farb, Hedel-Junior, Warsztaty Terapii Za-
jęciowej-Caritas Diecezji Rzeszowskiej w Kolbuszowej, Ryszard Rembisz 
- firma budowlana, OSP Staniszewskie, Zbigniew Chmielowski.

Dyrektor Szkoły Anna Żak
Fot. Stanisław Samojedny

Składamy serdeczne podziękowania
kierownikowi Warsztatów Terapii Zajęciowej Caritas 
Diecezji Rzeszowskiej w Kolbuszowej p. Danielowi 
Jakubowskiemu oraz instruktorowi pracowni stolarskiej  
p. Łukaszowi Bogaczowi za wykonanie i przekazanie 
mebli do oddziału przedszkolnego przy Szkole 
Podstawowej im. Marszałka Józefa Piłsudskiego  
w Staniszewskiem.

Dyrektor Szkoły Anna Żak
Wychowawca klasy Halina Sondej

Dyr. Anna Żak z klasą V w sali polonistycznej.

W pracowni matematyczno-informatycznej z panią Bogusławą Kozak.

Lekcja przyrody z panem Józefem Krudyszem.

Odpadające tynki i kopcący piec kaflowy 
w dawnej sali lekcyjnej przyszły już  
do historii.
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Pod takim hasłem 30 listopada w Zespole Placówek 
Oświatowych w Mazurach zorganizowano imprezę promującą 
zdrowy styl życia. Uczniowie klas I – III wraz ze swoimi wychow-
awcami przygotowali jesienne stragany w wybranym przez siebie 
kolorze. Były to zbiory żółtych, pomarańczowych i czerwono 
– brązowych owoców, warzyw i innych zdrowych produktów oraz 
przetworów przygotowanych w najbardziej naturalny sposób przez 
mamy, babcie, ciocie, a nierzadko przy udziale i pomocy dzieci 
(soki, kompoty, powidła, dżemy, sałatki, przeciery, suszone owoce 
i warzywa, grzyby z domowej spiżarni).

Uczniowie w atrakcyjny i humorystyczny sposób zachęcali 
zaproszonych gości do spożywania zdrowych produktów, wygłaszając 
m.in. rymowanki typu: „Gdy chcesz być rześki, piękny i młody, 
odżywiaj się tym co masz od przyrody”.

Najmłodsi uczestnicy spotkania zostali zaangażowani do wspólnej 
zabawy poprzez rozwiązywanie zagadek.

„Chcesz szczęśliwy być kolego dbaj o zdrowie od małego”.

Barwy zdrowia

Podsumowaniem prezentacji był konkurs na najefektowniejszy strój 
wykonany w wybranym przez klasy kolorze. Wśród wielu marchewek, 
gruszek, pomarańczy, orzechów, bananów zwyciężyła pękata dynia, 
cytryna i apetyczna wisienka. Nagrodą dla zwycięzców konkursu  oraz 
pozostałych uczestników zabawy były smaczne owoce.

Wszyscy świetnie się bawili, a bawiąc się uczyli.
Było to pierwsze w tym roku szkolnym spotkanie z cyklu 

„Barwy zdrowia” promujące zdrowy styl życia wśród uczniów naszej 
placówki.

Motywacją do podejmowania tego typu działań jest mądrość 
zawarta w znanym przysłowiu „Czego Jaś się nie nauczy tego Jan nie 
będzie umiał”.

Organizatorzy 

Dnia 14.11.2007 r. członkowie zespołu tanecznego „Mazurek” z 
ZPO w Mazurach gościli w Szkole Specjalnej w Kolbuszowej Dolnej. 
Było to niezapomniane spotkanie, które przebiegało w przyjaznej 
i życzliwej atmosferze. Uczniowie tamtej szkoły z uwagą i zainter-
esowaniem obserwowali występ naszego zespołu. Dla nich było to 
spotkanie z folklorem, a dla naszych małych artystów wspaniała lekcja 
wychowawcza. Wspólna zabawa była okazją do obalenia mitów, stere-
otypów i lęków związanych z niepełnosprawnością innych.

„Tym uśmiech dla ludzi, czym słońce dla kwiatów”
Spotkanie integracyjne w Kolbuszowej Dolnej

Takie spotkania utwierdzają w przekonaniu, że dużą rolę w 
kształtowaniu pozytywnych postaw wobec niepełnosprawnych 
odgrywa szkoła. Dzieci od najmłodszych lat powinny uczyć się 
tolerancji i akceptowania innych poprzez  kontakt i wspólną zabawę 
przy różnych okazjach. W naszej placówce staramy się to czynić. 
Kolejne spotkanie integracyjne, tym razem w Mazurach zaplanow-
ano jeszcze w tym roku szkolnym.
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List do Redakcji
 Sz. P. Stanisław Samojedny
 Redaktor Wieści Raniżowskich

My niżej podpisani mieszkańcy miejscowości Mazury chcemy wyrazić 
swoje stanowisko w sprawie artykułu „Modernizacja drogi w Mazurach” 
(Wieści Raniżowskie nr 128).

Uważamy, że w artykule nie podano całej prawdy. Pisze Pan, że dzięki 
sołtysowi i radnym poprzednich kadencji udało się wykonać moderniza-
cje tej drogi. Czy celowo nie wspomina pan zasług obecnych radnych? 
My mieszkańcy Mazurów uważamy, że ta droga powstała właśnie dzięki 
radnym gminnym obecnej kadencji z Przewodniczącym Rady Gminy oraz 
radnych z Mazurów, pana Jana Rzeszutka i pana Bogdana Mula. Chcemy 
uświadomić Panu, że gazeta Wieści Raniżowskie nie jest prywatnym cza-
sopismem. Jest wydawana za pieniądze podatników i powinna zawierać 
prawdziwe i pełne informacje, a nie tylko wychwalać kilka wybranych 
osób związanych z gminą. Wyrażając nadzieję, że przez pomyłkę pominięto 
powyższe informacje, prosimy o publikację naszego listu w najbliższym 
numerze Wieści Raniżowskich.

Do wiadomości:
1. Przewodniczący Rady Gminy w Raniżowie  

 p. Daniel Fila
2. Wójt Gminy Raniżów p. Jan Niemczyk

Podpisy mieszkańców: 48 podpisów: Skwira Stanisław, Bednarz 
Maria, Frącz Teresa, Marian Frącz, Kozak Stanisław, Kozak Stanisława, 
Sondej Maria, Cebula (imię nieczytelne), Cebula Władysław, Cebula Józef, 
Stanisław Frącz, Zofia Frącz, Frącz Kazimierz, Partyka Barbara, Partyka 
Roman, Monika Partyka, Sondej Kazimiera, Sondej Henryk, Sondej An-
drzej, Białas Zofia, Fila Katarzyna, Kaczor Agnieszka, Lachtara Teresa, 
St. Lachtara, Olszowy (imię nieczytelne), Olszowa Bernadeta, Olszowy 
Katarzyna, Tadeusz Sikora, Andrysiewicz Tadeusz, Andrysiewicz Bogu-
sława, Błąd Władysław, Mikołajczyk Irena, Szymanek Katarzyna, Błąd 
Maria, Sudoł (imię nieczytelne), Sudoł Stanisław, Kupiec (imię nieczytelne), 
Halejcio Natalia, Kupiec Rafał, Dec Paweł, Dec Jolanta, Dec Zofia, Sikora 
Bronisław, Sikora Helena, Olszowy Grzegorz, Olszowy Jan, Wacław Ptak, 
Makusak Krystyna.

* * * * * * * * *
Od Redakcji:

Odpowiadając na pismo mieszkańców Mazurów, uważam, że pisząc 
artykuł „Modernizacja drogi w Mazurach”, zawarłem najbardziej istotne 
fakty związane z tą inwestycją. Pamiętam osobiście, będąc radnym pierw-
szej kadencji (1990-1995), kiedy to wielokrotnie radny z Mazurów Pan 
Bronisław Sikora wnioskował o ujęcie w budżecie do realizacji tę właśnie 
drogę. Za tą inwestycją każdego roku upominał się sołtys Ludwik Korzenny, 
później wnioskowali następni radni: m.in. Jan Adamczyk i Bogdan Mul. Jed-
nakże o głównych kierunkach inwestycyjnych Gminy decydują radni Rady 
Gminy, głosując nad uchwałą budżetową, zawierającą m.in. inwestycje do 
wykonania w danym roku. I tylko można obecnie zadać retoryczne pytanie: 
Dlaczego przez prawie 30 lat nie doszło do wykonania tej drogi?

„Sukces ma wielu ojców, porażka jest sierotą” – to powiedzenie 
zawiera w sobie wiele mądrości i jest zawsze adekwatne do wszystkich 
inwestycji wykonywanych w Gminie, choć w większości pamięta się o 
tych, co są przy zakończeniu. Nasuwa się mi tutaj kolejne ulubione powie-
dzonko byłego premiera RP Leszka Millera: „Mężczyznę poznajemy nie 
po tym jak zaczyna, ale jak kończy”. I tutaj niewątpliwie Mieszkańcy mają 
rację, podkreślając zasługi obecnych radnych: Jana Rzeszutka i Bogdana 
Mula, oraz przewodniczącego Rady Gminy Daniela Fili, którzy poprzez 
swoje działania w Radzie doprowadzili ostatecznie do wprowadzenia do 
budżetu wykonanie tej drogi i zabezpieczenie na nią odpowiedniej kwoty 
finansowej. Ich działania zbiegły się również z realizacją przedwyborczych 
obietnic wójta Jana Niemczyka, który na jednym z zebrań w Mazurach 
również obiecał mieszkańcom wykonanie tej drogi, i co zawarł w swej 
ulotce wyborczej.

I ja tych faktów w opisanym artykule nie neguję, ani nie piszę, że jest 
to zasługą byłych radnych i sołtysa. Dla przypomnienia zacytuję, co napi-
sałem: „Wcześniejszy odcinek tej drogi od kościoła w kierunku Starej Wsi 
wykonano jeszcze w latach 70-tych XX wieku. Od tamtej pory modernizacja 

pozostałej części była jednym z priorytetów działalności sołtysa Ludwika 
Korzennego, który objął tę funkcję w roku 1981, jak również mazurskich 
radnych poprzednich kadencji. I dopiero rok 2007 przyniósł korzystne 
rozwiązania i sfinalizowanie tych wieloletnich postulatów.”

Istotą tego artykułu było zwięzłe poinformowanie Czytelników „Wie-
ści Raniżowskich” o fakcie budowy drogi, bez szczególnego podkreślania 
czyichkolwiek zasług.

Gazetę tę redaguję od ponad 10-ciu lat, wielokrotnie opisywałem fakty 
z życia Gminy, opisywałem inwestycje i ich przebieg, jeśli były realizo-
wane przez wiele lat, ale z tak żywą i spontaniczną reakcją Mieszkańców 
spotkałem się pierwszy raz . Gratuluję tak dobrego elektoratu mazurskim 
radnym!

Stanisław Samojedny

MazurSka droga
Jako radny Rady Gminy Raniżów byłej kadencji (lata 1998 

– 2002) i radny obecnej kadencji pragnę pokrótce przedstawić historię 
modernizacji drogi w Mazurach.

Odkąd w roku 1991 ożeniłem się w Mazurach, radni ówczesnych 
kadencji: p. Bronisław Sikora, p. Benedykt Popek, p. Marek Wiącek, p. 
Jan Adamczyk starali się bardzo o remont drogi w miejscowości Mazu-
ry (Stara Wieś – Mokrzyszów), ale wtedy priorytetem dla Mazurów był 
wodociąg i gazociąg. I gdy w roku 1998 wraz z panem Janem Adam-
czykiem zostaliśmy radnymi Rady Gminy, wspólnie przystąpiliśmy 
do energicznych działań w celu modernizacji tej drogi. Dużo pomógł 
nam sołtys wsi Mazury p. Ludwik Korzenny i ówczesny wójt Henryk 
Bajek, a najwięcej przewodniczący Rady Gminy p. Marian Indyk. I 
tak dzięki wspólnemu działaniu udało się zrobić projekt modernizacji 
drogi na odcinku 825 m.

Gdy wydawało się, że Stara Wieś będzie mieć asfalt, całe przed-
sięwzięcie napotkało na opór ze strony mieszkańców, a Rada Sołecka 
ówczesnej kadencji za główny cel wzięła rozbudowę szkoły. I jak 
przed trudnym zadaniem stanęli następni radni: p. Jan Adamczyk i 
p. Józef Fila, wiedzą tylko nieliczni – tu niedokończona rozbudowa 
szkoły, tu remont drogi, a pieniędzy w budżecie gminy skromnie. Ale 
z rozmów z nimi przeprowadzonych oraz moich częstych interwencji 
na zebraniach wiejskich, a także u wójta Jana Niemczyka wiem, że 
bardzo się starali.

W tym miejscu słowa podziękowania należą się panu Sołtysowi, 
że po wykonaniu projektu na kanalizację, uczynił wszystko, aby zmienić 
lokalizację rury ciśnieniowej, która miała iść drogą od strony pól.

I gdy w roku 2006 społeczność mazurska wybrała mnie i p. Jana 
Rzeszutka na radnych Rady Gminy Raniżów, byłem pełen obaw, ale gdy 
wspólnie pokonując wiele barier, przystąpiliśmy do tematu „moderni-
zacja drogi”, trafiliśmy (jak to się mówi) na „przygotowany grunt”. 
Było nam łatwiej podjąć jakieś działania, niż w radach poprzednich 
kadencji, gdyż wszyscy radni jak i pracownicy Urzędu Gminy kojarzyli 
nas z odwiecznym koszmarem, gehenną mieszkańców Starej Wsi.

Za pomoc jakiej nam udzielili w realizacji powyższej inwestycji, 
pragnę podziękować p. Marianowi Indykowi, przewodniczącemu Rady 
Gminy Danielowi Fili, przewodniczącemu Komisji Rozwoju Gospo-
darczego i Ochrony Środowiska Marianowi Pomykale oraz przewod-
niczącemu Komisji Finansów i Inwestycji Leonowi Najowiczowi.

Podziękowania należą się też wójtowi Janowi Niemczykowi, 
który widząc determinację radnych mazurskich oraz mieszkańców 
Mazurów, i zarazem mając w programie wyborczym modernizację 
tej drogi, podjął decyzję o jej wykonaniu. Tak to skończył się koszmar 
Starej Wsi – Mokrzyszowa.

Przepraszam wszystkich, których pominąłem, a w jakiś sposób 
przyczynili się do realizacji tej inwestycji.

Szanowni mieszkańcy Mazurów!
Do napisania tej krótkiej historii remontu drogi mazurskiej zmusi-

ły mnie artykuły ukazujące się ostatnio w prasie regionalnej. Uważam, 
że trzeba podziękować wszystkim, którzy w jakiś sposób przyczynili 
się do tej inwestycji, a nie tylko radnym tej kadencji, którzy można 
powiedzieć „zebrali owoce tego, co było posiane wcześniej.”

Radny Rady Gminy Raniżów Bogdan Mul
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Mikołaj
dla dzieci
Święty Mikołaj – baśniowa postać starszego męż-

czyzny z brodą ubranego w czerwony strój, który wedle 
legendy w okresie świąt Bożego Narodzenia rozwozi 
dzieciom prezenty saniami ciągniętymi przez zaprzęg 
reniferów. Według jednej z wersji zamieszkuje wraz z 
grupą elfów Laponię. Obecnie powszechna forma tej 
postaci wywodzi się z kultury brytyjskiej i amerykań-
skiej, gdzie jest jedną z atrakcji bożonarodzeniowych. 
W tradycji bizantyjskiej jego odpowiednikiem jest Święty Bazyli, 
który obdarowuje prezentami dzieci w dniu 1 stycznia. W Rosji 
i krajach ościennych popularny jest Dziadek Mróz i Śnieżynka. 
Natomiast w Polsce, podobnie jak w większej części Europy dzień 
Świętego Mikołaja obchodzony jest tradycyjnie 6 grudnia jako 
wspomnienie świętego Mikołaja, biskupa Miry. Rankiem tego dnia 
dzieci, które przez cały mijający rok były grzeczne, znajdują drobne 
upominki, ukryte pod poduszką, w buciku lub w innym specjalnie 
przygotowanym w tym celu miejscu (np. w skarpecie).

Na skutek przenikania do europejskiej tradycji elementów 
kultury anglosaskiej (w szczególności amerykańskiej) także w 
Europie Święty Mikołaj utożsamiany jest coraz częściej z Bożym 
Narodzeniem i świątecznymi prezentami. Ze względu na sympatię, 
jaką jest darzony, postać Świętego Mikołaja stała się nieodłącznym 
elementem przedświątecznych promocji handlowych. Można go 
spotkać na ulicach miast, a także w każdym centrum handlowym, 
już od połowy listopada do końca grudnia. Dzięki sprawnej promo-
cji praktycznie zastąpił on w świadomości wielu osób tradycyjny 
wizerunek świętego Mikołaja biskupa.

Historia postaci
Święty Mikołaj, biskup Miry, ze względu na przypisywane 

mu legendą uczynki (m.in. cały majątek rozdał biednym), został 
pierwowzorem postaci rozdającej prezenty dzieciom. Przedsta-
wiany jako starzec z okazałą brodą, często w infule i pastora-

łem, z workiem prezentów 
i pękiem rózeg w ręce, 6 
grudnia (w rocznicę śmier-
ci świętego) grzecznym 
dzieciom przynosi prezenty 
(zwykle słodycze) a nie-
grzecznym, na ostrzeżenie, 
rózgę. Jedna z legend głosi, 
że pewien człowiek, który 
popadł w nędzę, postanowił 
sprzedać swoje trzy córki 
do domu publicznego. Gdy 
biskup dowiedział się o tym, 
nocą wrzucił przez komin 
trzy sakiewki z pieniędzmi. 
Wpadły one do pończoch i 
trzewiczków, które owe cór-
ki umieściły przy kominku 

dla wysuszenia. Stąd w krajach, gdzie w powszechnym użyciu 
były kominki, powstał zwyczaj wystawiania przy nich bucików lub 
skarpet na prezenty. Tam, gdzie kominków nie używano, Mikołaj 
po cichutku wsuwa prezenty pod poduszkę śpiącego dziecka.

Początkowo św. Mikołaj przybywał z południa. W średnio-
wiecznym Amsterdamie Sinter Klaas przypływał żaglowcem z 
dalekich ciepłych mórz a wór z prezentami niósł ciemnoskóry 
sługa zwany Czarnym Piotrusiem. Człowiek z ciepłych krajów nie 
bardzo pasował do zaśnieżonego zimowego pejzażu. Toteż gdy w 
roku 1822 Clemens Clarce More napisał poemat, w którym św. 
Mikołaj przybywa saniami zaprzężonymi w renifery z bieguna 
północnego, wkrótce przyjęło się to do tradycji.

W niektórych krajach św. Mikołaj został bożonarodzeniowym 
dziadkiem: Père Noël we Francji, Julemand w Norwegii, Babo 
Natale we Włoszech.

W Rosji św. Mikołaj był również otoczony kultem jako pa-
tron uciśnionych i skrzywdzonych, ale przejętą z zachodu postać 
rozdającą dzieciom prezenty nazwano Dziadkiem Mrozem, ze 
względu na podobieństwo do bajkowej postaci nazywanej Moroz 
Krasnyj Nos. W Wielkopolsce i na Kaszubach prezenty tradycyjnie 
przynosił Gwiazdor, która to postać obecnie zlała się ze świętym 
Mikołajem.

Mikołaj współcześnie
Według popularnej miejskiej legendy, obecny wizerunek 

- czerwony płaszcz i czapka - został opracowany w 1930 roku na 
zlecenie koncernu Coca-Cola przez amerykańskiego artystę, Freda 
Mizena, jednak pierwsze wizerunki Mikołaja w tym stroju pojawiły 
się już w latach 20., kilka lat zanim został użyty w reklamie napoju. 
Na pewno jednak reklama ta pomogła utrwalić w powszechnej 
świadomości ten kostium świętego. Rok później nowy wizerunek 
św. Mikołaja przygotował, także na zlecenie Coca-Coli, Hunddon 
Sundblom.

Współcześnie, ze względów komercyjnych, wizerunek św. 
Mikołaja jest używany przez handlowców, a okres wręczania pre-
zentów rozciągnął się od imienin Mikołaja do Nowego Roku. Jako 
postać reklamowa Mikołaj jest popularny w okresie świątecznym 
także w krajach Azji (mimo niewielkiej liczby mieszkających 
tam chrześcijan), dokąd trafił z USA. Towarzyszy kończącym rok 
handlowym promocjom nawet w Chinach, gdzie jest znany jako 
Staruszek Bożonarodzeniowy.

Na podst. Wikipedii
opr. Stanisław SamojednyIkona przedstawiająca świętego Mikołaja, 

biskupa Miry, pierwowzór postaci świętego 
Mikołaja.

Prezent od Mikołaja odbiera Ola Samojedny.
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Po wydaniu okolicznościowego Kalen-
darza Mazurskiego na rok 2008, niedawno 
powstałe Stowarzyszenie Rozwoju Wsi 
Mazury znów pokazało się od jak najlepszej 
strony. Tym razem za sprawą zorganizowania 
wspólnie z Zespołem Placówek Oświatowych 
w Mazurach, w dniu 6 grudnia, pięknej im-
prezy integracyjnej dla dzieci klas młodszych 
i przedszkolaków ze szkół w Mazurach i 
Korczowiskach. Radość dzieci i uśmiechy 
na twarzach rodziców wskazywały, że warto 
było.

Najbardziej oczekiwany moment... Rozdanie 
prezentów.

Wspólne zdjęcie części uczestników imprezy. Fot. B. Popek

- Dobry Święty Mikołaju, wszystkie dzieci cię kochają. Usiądź sobie między 
nami, obdarz dzieci prezentami - zaczęła swoje powitanie Mikołaja, miłym lecz 
stanowczym tonem kilkuletnia Anita Śliż z Mazurów.

Pytanie do przewodniczącego Rady Daniela Fili, czy 
jest grzeczny... Obok prezes Jan Rzeszutek.

Imprezę swoją obecnością zaszczycili 
przewodniczący Rady Gminy w Raniżowie 
Daniel Fila, wiceprzewodniczący Rady 
Gminy i zarazem Prezes Stowarzyszenia Jan 
Rzeszutek, zastępca prezesa Sławomir Spa-
czyński, przedsiębiorca z Zielonki Ryszard 
Rębisz, proboszcz mazurski ks. Wiesław 
Dopart, oraz rodzice, dzieci z Mazurów i 
Korczowisk.

Najważniejszym gościem był jednak 
Święty Mikołaj, który przyjechał – jak mówił 
-prosto z nieba. Powitał go bardzo serdecznie 
gospodarz Zespołu Placówek Oświatowych  
dyrektor Marek Wiącek. W swoim krótkim 
wystąpieniu dyrektor wyraził zadowolenie 
z dotychczasowej współpracy szkoły ze 
środowiskiem, w tym z nowo powstałym 
Stowarzyszeniem. - Na takiej współpracy 
zawsze zyskują dzieci. 

Honorowego gościa, czyli Świętego Mi-
kołaja powitał również prezes Stowarzyszenia 
Rozwoju Wsi Mazury Jan Rzeszutek, głów-
ny inicjator i koordynator imprezy. Również 
i on nie krył zadowolenia z przyjazdu gości 
z Korczowisk. – Mamy też zaszczyt gościć w 
tym roku dzieci, rodziców oraz nauczycieli ze 
Szkoły Podstawowej w Korczowiskach. Mamy 
nadzieję że będą się u nas czuli jak u siebie w 

domu, czego z całego serca im życzymy. Dla 
naszego Stowarzyszenia będzie to sygnał, 
że warto organizować podobne spotkania. 
Może to być na przykład „choinka” lub kulig 
dla dzieci. Może uda się także zorganizować 
coś wspólnego dla dorosłych – mówił Jan 
Rzeszutek zwracając się w stronę ławek z 
rodzicami. Wyraził również nadzieję, że jest 
to dobry początek współpracy na rzecz inte-
gracji między tymi dwoma miejscowościami, 
nauczycielami i samorządowcami.

Najpiękniejsze jednak powitanie Świę-
temu Mikołajowi zgotowały dzieci klas od 
1 do 3, przygotowane przez panie Lucynę 
Wiącek, Barbarę Partyka, Danutę Popek 
i Barbarę Potańską – Woś, oraz przed-
szkolaki – przygotowane przez panie Teresę 
Dul i Krystynę Fila. Były liczne wierszyki, 
piosenki a nawet inscenizacje. Potem wspólne 
zabawy. Wszystko w obecności Świętego 
Mikołaja. 

Na koniec oczywiście prezenty dla 
wszystkich dzieci. Prezenty obfite. A to za 
sprawą sponsorów, jakich udało się Stowarzy-
szeniu pozyskać. Byli nimi: Ksiądz Wiesław 
Dopart, Orlen Petro – Tank z Widełki (dzięki 
przychylności dyrektora Łukasza Chmaja i 
pana Sławka Spaczyńskiego), Podkarpacki 
Bank Żywności w Rzeszowie (dzięki przy-
chylności pani dyrektor Doroty Rosińskiej 
– Jęczmienionki), Gminna Spółdzielnia 
„SCh” w Raniżowie (dzięki przychylności 
prezesa Marka Smolaka), Pan Ryszard Rem-
bisz – właściciel firmy budowlanej z Zielonki 
i Pan Marcin Dec z Mazurów. Za otrzymane 
prezenty dzieci odwdzięczyły się szczerymi 
uśmiechami i pięknie śpiewanymi piosenka-
mi. Nie zapomniały też zaprosić Mikołaja na 
następny rok.

- Na naszej sali, dziś wiele radości. 

Wszyscy się cieszymy, z tej uroczystości. Za 
mile prezenty, pięknie dziękujemy. I na drugi 
roczek, do nas zapraszamy – recytowała wy-
raźnie zadowolona Monika Jakuła.

- Taka piękna impreza mogła się odbyć 
tylko dlatego, że wiele osób zaangażowało 
się w jej zorganizowanie – sumuje prezes Jan 
Rzeszutek. – Korzystając z okazji chciałem 
podziękować wszystkim, którzy się w to w 
jakikolwiek sposób zaangażowali: Dziękuję 
dyrektorowi i gronu nauczycielskiemu ZPO 
w Mazurach, oraz pani dyrektor i gronu 
nauczycielskiemu Szkoły Podstawowej w Kor-
czowiskach. Dziękuję naszym sponsorom. No 
i przede wszystkim członkom naszego Stowa-
rzyszenia, którzy mimo ciągłego braku czasu 
chętnie się zaangażowali w organizację tej 
imprezy, m.in. Ewie i Sławkowi Spaczyńskim, 
Ance i Januszowi Durakom, Kasi Olszowej, 
Kazi Sondej, Joli Rzeszutek, Bożenie Smolak, 
Basi Potańskiej – Woś, Romkowi Jaskule 
Pawłowi Decowi, i wszystkim innym.

 No i cóż tu więcej dodać. Redakto-
rowi wypada również dołączyć się do życzeń 
zadowolonych dzieci i zaprosić Świętego 
Mikołaja na następny rok...

Benedykt Popek 

Spotkanie ze Świętym Mikołajem
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Z prac Rady Gminy

W dniu 29 sierpnia br. o godz. 15.00 w sali narad UG rozpoczęła się 
kolejna XIII sesja Rady Gminy w Raniżowie. Po przywitaniu Wójta Gminy, 
Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, radnych, sołtysów, mieszkańców gminy 
oraz pracowników Urzędu Gminy Przewodniczący Rady Gminy Daniel Fila 
przedstawił porządek obrad.

Pierwszy punkt obrad obejmował przyjęcie protokołów z poprzednich 
sesji tj. z XI i XII. Odnośnie sesji XI poprawkę do protokołu zgłosił radny Bro-
nisław Stec. Polegała ona na sprecyzowaniu wypowiedzi radnego zapisanego 
w protokole. Radny Władysław Kobylarz zgłosił natomiast zastrzeżenia do 
sposobu głosowania i jego ważności. Powiedział, że skoro przeszedł wniosek 
radnego Edwarda Prusia, to już nie powinno być dalszego głosowania nad 
wnioskiem radnego Henryka Stępnia.

Przewodniczący Rady Daniel Fila stwierdził, że powyższa uwaga nie do-
tyczy treści protokołu. Dalej odpowiada, że wniosek radnego Stępnia zawierał 
się we wniosku radnego Prusia i o żadnych niejasnościach nie ma mowy.

Radny Kazimierz Mikołajczyk prosi Wójta o ustosunkowanie się do 
kwestii swojej nieobecności na ostatniej sesji. Przewodniczący Rady infor-
muje, że kwestia ta może być poruszona w sprawach różnych, bo obecnie 
uwzględniane są uwagi dotyczące wyłącznie treści protokołu, a protokół jest 
odzwierciedleniem przebiegu sesji. Wójt powiedział, że protokół zawiera 
wiele spraw, do których mógłby się odnieść, ale nie był obecny na sesji 
wobec czego nie będzie zabierał głosu. Więcej uwag do protokołu nie było, 
wobec czego radni przyjęli poprawkę radnego Bronisława Steca (11 „za”, 3 
„wstrzymujące się”) a następnie przyjęli protokół z XI sesji (10 głosów „za” 
, 4 „wstrzymujące się”).

Następnie Przewodniczący Rady odczytał protokół z XII nadzwyczajnej 
sesji Rady Gminy. Radny Kazimierz Mikołajczyk zgłosił poprawkę że w 
protokole brakuje wypowiedzi radnego Mariana Pomykały dotyczącą jakoby 
SANEPID specjalnie był w Szkole Podstawowej w Staniszewskiem. Radny 
Marian Pomykała zaprzecza, że coś takiego mówił. Mówi, że pytał jedynie, 
czy SANEPID jeździł po wszystkich szkołach, czy specjalnie był w szkole w 
Staniszewskim. Podczas głosowania radni nie zgodzili się z uwzględnieniem 
tej poprawki i ją odrzucili (1 „za” , 8 „przeciw”,5 „wstrzymujących się”). Wo-
bec powyższego swoje wyjaśnienie wycofał również radny Marian Pomykała. 
Ostatecznie radni przyjęli bez poprawek protokół z XII sesji Rasy Gminy (13 
„za”,1 „wstrzymujący się”).

Kolejny punkt porządku obrad dotyczył wyrażenia zgody na sprzedaż w 
drodze przetargu lokalu mieszkalnego wraz z działką stanowiących własność 
Gminy Raniżów. Chodzi tu o lokal mieszkalny nr 2 w budynku agronomówki, 
która usytuowana jest na działce Nr 112/1. Są osoby chętne do zakupu drugiej 
części budynku, dlatego dokonany został podział budynku oraz jego wycena, 
która wynosi 15.650 zł. Jeżeli chodzi o pierwszą część budynku, to prawo 
pierwokupu ma mieszkający tam p. Milczanowski. 

Powierzchnia użytkowa pierwszego lokalu wynosi 35 m2 natomiast 
powierzchnia użytkowa lokalu nr 2 wynosi 65 m2. Powierzchnia gruntu 
związanego z lokalem wynosi 0,0966 ha. Udział w prawie własności nieru-
chomości gruntowej jest proporcjonalny do powierzchni użytkowej lokalu 
mieszkalnego. Po krótkiej dyskusji radni podjęli zaproponowaną uchwałę 
(12 „za”, 2 „wstrzymujące się”).

Następnie radni zajęli się uchwałą w sprawie nabycia na rzecz Gminy 
Raniżów nieruchomości gruntowych położonych w miejscowości Raniżów. 
Grunty te nabywa się celem poszerzenia dróg gminnych na osiedlu za Urzędem 
Gminy, a dokładnie ul. Lipowej i ul. Królowej Jadwigi. Są to działki już wy-
dzielone. Cena za 1 ar wynosi 450 zł. Po przedstawieniu przez radnego Leona 
Najowicza pozytywnej opinii Komisji Budżetowo-Gospodarczej i radnego 
Mariana Pomykały takiej samej opinii Komisji Bezpieczeństwa Publicznego 
i Ochrony Środowiska radni jednogłośnie przyjęli tą uchwałę. (15 „za”).

Kolejny temat sesji dotyczył zmian w budżecie gminy na 2007 r. Propo-
zycje tych zmian przedstawiła Skarbnik Gminy Józefa Kus. Pierwsza propozy-
cja dotyczyła zmniejszenia wydatków o 5.000 zł w gospodarce mieszkaniowej 
i zwiększenia wydatków o tę samą kwotę w dziale – Oświata i wychowanie na 

Szkołę Podstawową w Posuchach. Są to środki z mienie wiejskiego. Uchwała 
w tej sprawie została przyjęta jednogłośnie (14 „za”).

Kolejna propozycja dotyczy zwiększenia dochodów gminy o kwotę 
53.843 zł, z czego 32.109 zł to środki pozyskane na wniosek Szkoły w Woli 
Raniżowskiej. Środki te przeznacza się na remont budynku. Kwota 16.234 
zł. to środki od Wojewody Podkarpackiego przekazane na pomoc społeczną 
i kwota 5.500 pozyskana z Biblioteki Narodowej na wniosek Kierownika 
Gminnej Biblioteki Publicznej Józefy Sałek. Kwotę tę przeznacza się na zakup 
książek do GBP. Uchwała została przyjęta jednogłośnie (14 „za”).

Następna propozycja związana jest z tworzeniem nowych paragrafów w 
budżecie. Radni przyjęli tę propozycje (13 „za”, 1 „wstrzymujący się”.

Kolejna zmiana dotyczyła zmniejszenia wydatków o kwotę 63.200 zł. 
w dziale – Transport i łączność i zwiększenia wydatków o tę kwotę w dziale 
– Oświata i wychowanie z przeznaczeniem na zapłacenie faktur za roboty 
wykonane przy budowie sali gimnastycznej w szkole w Mazurach. Potrzeba 
przesunięcia tych środków wynikła stąd, że w budżecie gminy na salę gim-
nastyczną przeznaczono kwotę 400 tys. zł., mimo umowy zawartej na kwotę 
449.616 zł., ponieważ były założenia Wójta, że brakująca kwota zostanie 
pozyskana z Urzędu Wojewódzkiego. Żadnych środków jednak nie udało 
się pozyskać. Na pytanie Przewodniczącego Rady, do kiedy mamy zapłacić 
fakturę, Skarbnik Gminy mówi, że myśli, że jakieś 20 dni wykonawca po-
czeka. Ponadto p. Bajek prosił, żeby wstrzymać się z płaceniem całej kwoty. 
Widocznie ma jakieś zastrzeżenia do wykonanych robót, dlatego Przewodni-
czący Rady uważa, że podjęcie uchwały należy oddalić do następnej sesji, bo 
ściąganie środków z dróg jest jakimś nieporozumieniem, jeżeli chce się coś 
wykonać na drogach, to ciągle słyszy się, że brakuje środków. Trzy tygodnie 
sprawa ta może poczekać by sprawdzić wszystko dokładnie. Oczywiście za 
usługę trzeba zapłacić, ale nie ma się co spieszyć. Radny Marian Pomykała 
z kolei uważa, że Rada została „postawiona pod ścianą”. Dlaczego Wójt nie 
rozmawiał z nikim wcześniej o braku dotacji z Urzędu Wojewódzkiego. Ko-
misja Bezpieczeństwa Publicznego, której jest Przewodniczącym, negatywnie 
zaopiniowała ten projekt uchwały. Radny popiera wniosek Przewodniczącego 
Rady. Radny Władysław Kobylarz mówi, że na pewno nie zagłosuje za ścią-
ganiem środków z dróg, bo drogi na terenie gminy mamy fatalne. Radny Leon 
Najowicz powiedział, że jeżeli jest wystawiona faktura, to trzeba ją zapłacić. 
Sprawą dyskusyjną jest wyłącznie to, skąd wziąć pieniądze. Radny Kazimierz 
Mikołajczyk proponuje zamknąć temat szkół i przydzielić 25 tys. zł dla Woli 
Raniżowskiej, 20 tys. zł dla Staniszewskiego i 65 tys. zł dla Mazurów. Radny 
Marian Pomykała mówi, że skoro nie ma przygotowanej uchwały, to nie mo-
żemy nad nią głosować. Przewodniczący Rady wnioskuje o przygotowanie 
uchwały na następną sesję z uwzględnienie uwag zgłaszanych przez radnych. 
Propozycja ta została przyjęta (9 „za”, „5 wstrzymujących się”).

Radny Leon Najowicz zaapelował do wójta by projekty uchwał trafiały 
do radnych wcześniej. 

Przed przystąpieniem do realizacji kolejnego porządku obrad glos zabrał 
Dyrektor Zespołu Placówek Oświatowych w Mazurach p. Marek Wiącek. Po-
wiedział, że poprosił Pana Wójta o wręczenie radnym zaproszeń na uroczyste 
otwarcie sali gimnastycznej, dlatego, że był na naradzie w Kuratorium i nie 
wiedział, że zdąży na sesję. Teraz osobiście zaprasza wszystkich radnych na 
tę uroczystość.

Kolejnym tematem poruszanym na sesji była informacja na temat przy-
gotowania placówek oświatowych do nowego roku szkolnego. Przedstawił 
ją główny księgowy Zespołu Jan Matuła. Radny Henryk Stępień ma uwagę 
dotyczącą Szkoły Podstawowej w Korczowiskach. Już w poprzedniej kadencji 
prosił o wymianę rynien i korytek spustowych. Woda leje się po ścianach bu-
dynku, odpadający tynk zagraża bezpieczeństwu dzieci. Do tej pory nic w tym 
kierunku nie zostało zrobione, a za trzy dni rozpoczyna się nowy rok szkolny. 
Radny Najowicz uważa, że powyższa informacja powinna być przedstawiona 
Komisji Oświatowej. Nie rozumie, dlaczego znalazła się na sesji. Dalej radny 
pyta, ilu nauczycieli odchodzi na emeryturę z powodów reorganizacyjnych i 
czy osoby odchodzące będą zatrudnione na jakąś część etatu.

Pan Matuła odpowiada, że jeżeli Pani Kierownik Punktu Filialnego w 

XIII sesja Rady Gminy w Raniowie
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Porębach Wolskich przejdzie na emeryturę, to będzie zatrudniona na jakąś 
część etatu, żeby wdrożyć kogoś nowego w zarządzanie tym Punktem. Rad-
ny Najowicz dziwi się, że za trzy dni rozpoczyna się rok szkolny, a jeszcze 
nie ma konkretnych informacji o tym, kto odchodzi na emeryturę. Wobec 
powyższego radny Najowicz prosi o przygotowanie konkretnych informacji. 
Przewodniczący Rady w podsumowaniu dyskusji wyjaśnia, że na ten temat 
miała się odbyć Komisja Oświatowa, ale z przyczyn niezależnych od Komisji 
nie odbyła się, dlatego poprosił o przygotowanie krótkiej informacji na sesję, 
by radni mieli rozeznanie na ten temat. Dalej Przewodniczący Rady pyta 
wójta, czy będzie wymieniana wykładzina w salach lekcyjnych w Szkole 
Podstawowej w Raniżowie, bo jest w bardzo złym stanie i prosi o podjęcie 
szybkich działań w tym kierunku. Dowiedział się o tym od prezes ZNP w Ra-
niżowie, za co serdecznie jej dziękuje. Wójt mówi, że taka informacja dotarła 
do niego dopiero na sesji. Jest w kontakcie z Dyrektorem Szkoły, być może, 
że są to sale wyłączone z zajęć lekcyjnych. Na koniec Przewodniczący Rady 
przypomniał jeszcze że na ostatniej sesji przegłosowany został wniosek o nie 
zatrudnianie nowych nauczycieli spoza naszej gminy, jeśli mamy takich u nas, 
a dowiedział się że próbuje się tak uczynić. Pan Jan Matuła poinformował, ze 
faktycznie tak było, ale wycofano się z tego.

Informację z bieżącej działalności Wójta i Urzędu Gminy w Rani-
żowie przedstawił Sekretarz Gminy Marek Margański. Przedstawił m.in. 
dane dotyczące źródeł, skąd zostały ściągnięte środki z zewnątrz. Radny Jan 
Rzeszutek odnośnie punktu 15. złożonego sprawozdania pyta, jaka jest szansa 
pozyskania środków zł na budowę parkingu za Urzędem Gminy. Przewod-
niczący Rady Daniel Fila powiedział, że Pan Sakowski przesłał wniosek do 
biura poselskiego, a poseł Chmielowiec dokłada wszelkich starań, żebyśmy 
te środki otrzymali.

Ostatni m punktem poruszanym na sesji były sprawy różne, wolne 
wnioski i interpelacje i zapytania radnych.

Przewodniczący Rady zapoznał Radę z pismem Marty Kozioł zam. w 
Woli Raniżowskiej, w którym to ww. prosi o sprzedaż budynku, który obecnie 
dzierżawi. W dzierżawioną nieruchomość zainwestowała kwotę 100 tys. zł, co 
doprowadziło do podniesienia standardu budynku. Sekretarz Gminy wyjaśnia, 
że p. Kozioł chce kupić tę nieruchomość w drodze bezprzetargowej. Obecne 
prawo nie zezwala nam na taką formę sprzedaży, bo jest to lokal użytkowy. 
Jeżeli chodzi o sprzedaż w drodze przetargu, to nie ma żadnego problemu. Na 
pytanie radnego Mariana Pomykały, czy w przypadku sprzedaży budynku w 
drodze przetargu, p. Kozioł otrzyma zwrot poniesionych kosztów, Sekretarz 
Gminy odpowiada, że jest to do załatwienia. Na pytanie radnego Bronisława 
Prusia, czy budynek przed wynajmem był wyceniany, Sekretarz odpowiada, 
że nie, ale został dokładnie opisany. Na pytanie radnego Leona Najowicza, 
czy p. Kozioł posiada zgodę właściciela budynku na jego modernizację, 
Sekretarz odpowiada, że nie, mimo iż zgodnie z zawartą umową potrzebna 
jest pisemna zgoda właściciela. Radny Edward Pruś mówi, że kiedy p. Kozioł 
przejmował budynek, to każdy wiedział, w jakim on jest stanie. Zebranie 
wiejskie wyraziło zgodę na dzierżawę budynku na punkt apteczny. Budynek 
został zmodernizowany, teren przyległy upiększony i bardzo krzywdzącym 
p. Kozioł byłoby sprzedanie tego budynku komuś innemu. Pan Kozioł poza-
łatwiał pozytywnie wszelkie niezbędne rzeczy we wszystkich instytucjach, 
tylko Urząd Gminy nie wiedział, co robi się w tym budynku. Rodzi się więc 
pytanie, gdzie ten Urząd był? Każdy na miejscu p. Kozioła bałby się przetargu. 
Trzeba zrobić wszystko, żeby mu pójść na rękę. Obecny na Sali obrad pan 
Kozioł wyjaśnia, że odnośnie pisemnej zgody na modernizację budynku, to 
już w miesiącu marcu złożył pismo dotyczące modernizacji budynku na kwotę 
64 tys. zł., która obejmuje wymianę stolarki okiennej i drzwiowej i do tej pory 
nie otrzymał odpowiedzi. Wójt mówi, że w tej sprawie nie ma żadnego sporu. 
Chodzi tu tylko o formę sprzedaży. Radny Jan Rzeszutek uważa, że wspólnie 
z radcą prawnym należy ustalić jakąś zgodną z prawem drogę sprzedaży tego 
budynku. Radny Leon Najowicz mówi, że budynek znajduje się na terenie 
sołectwa Wola Raniżowska, to niech to sołectwo decyduje o jego sprzedaży. 
Sprostowania w tej sprawie udzielił radny Bronisław Stec. 

Przewodniczący Rady przedstawił dalsze pisma, jakie wpłynęły do 
Rady Gminy:

- Marty Stec z prośbą o niesprzedanie działki mienia gminnego na rzecz 
Witolda Deca, 

- Tomasza Sondej z prośbą o zwrot kwoty 1.100 zł uiszczonej za wydanie 
warunków na przyłącz wodociągu i kanalizacji.

- Rady Sołeckiej wsi Posuchy z prośbą o podjęcie działań zmierzających 
do podziału zarówno drewna, jak i dochodów uzyskanych ze sprzedaży drewna 

z lasu mienia gminnego między Sołectwo Zielonka i Sołectwo Posuchy. Wójt 
mówi, że sołectwa otrzymają stosowne pisma w tym zakresie.

Radny Jan Rzeszutek pyta, czy jest możliwość wynajęcia jakiegoś 
lokalu, bo jest radca prawny, który chce świadczyć bezpłatnie dwa razy w 
tygodniu usługi prawnicze dla mieszkańców gminy.

Sekretarz Gminy mówi, że w takim przypadku z lokalem nie powinno 
być większego problemu.

Radny Marian Pomykała mówi, że w dniu dzisiejszym był w kopalni 
kruszcu razem z kierowcą, który wozi ten materiał na drogi w naszej gminie i 
przekonał się, że na jaką warstwę materiału się trafi, taką trzeba brać. Ponadto 
samochód jest ważony na wadze elektronicznej i w dzisiejszym przypadku 
kruszcu było 28 ton.

Radny Leon Najowicz nie zgadza się z radnym Pomykałą. Towar ma być 
taki, jaki jest w specyfikacji. Ponadto powinien być każdorazowo odebrany 
na podstawie WZ-ki.

Radny Stanisław Sudoł poruszył problem odkrzaczania rowów na 
odcinku Wola Raniżowska – Stece. Wójt zapewnia, że będzie interweniował 
w tej sprawie. Radny Jan Rzeszutek prosi o nawiezienie wykopu po basenie 
strażackim, który mieści się na prywatnej posesji p. Witolda Popka w Mazu-
rach. Dalej radny pyta, czy jest podpisana umowa z dozorcą lasu. Sekretarz 
mówi, że musi ten temat skonsultować z p. Tęczą.

Wracając do dróg powiatowych, radny Bronisław Stec mówi, że mamy 
trzech radnych powiatowych, w tym członka Zarządu i nic na tych drogach 
się nie robi. Trzeba naciskać na członka Zarządu Powiatu, bo przecież on ma 
wpływ na różne decyzje. Przewodniczący ustosunkowując się do powyższej 
wypowiedzi mówi, że każdorazowo na sesję są zapraszani wszyscy radni 
powiatowi.

Radny Stanisław Sudoł z kolei mówi, że podobnie jak z powiatu nie ma 
również wiadomości z Izby Rolniczej. Delegat do Powiatowej Izby Rolniczej 
– radny Stec wyjaśnia, że nie ma informacji z izby, bo odbyło się pierwsze 
wyborcze i jak na razie jedyne posiedzenie.

Radny Bogdan Mul pyta, czy gmina wystąpiła z wnioskiem do programu 
z Agencji Rynku Rolnego o darmowe mleko dla uczniów w szkołach. Dalej 
dziękuje za organizację „Sobótki Raniżowskiej”. W tym miejscu ma taką 
uwagę, że ognisko było niedogaszone i tliło się do samego rana, na co skarżyła 
się mieszkanka domu drewnianego, gdyż obawiała się, żeby nie doszło do 
pożaru. Radny prosi również o odkrzaczenie rowów przy drodze na Olszowe 
w Mazurach. Pyta też, czy jest możliwość spisania umów na wywóz śmieci 
z osobami przyjeżdżającymi na wieś w sezonie letnim.

Odnośnie „Sobótki” Przewodniczący Rady informuje, że w trakcie 
organizacji imprezy odbyło się wiele spotkań, na których obecni byli zarówno 
Gminny Komendant OSP jak i Komendant Powiatowy PSP i żaden z nich nie 
miał zastrzeżeń do sposobu organizacji.

Wójt z kolei mówi, że jeżeli chodzi o umowy na wywóz śmieci na okres 
sezonu, to takie umowy można spisać, trzeba przyjść tylko do Urzędu Gminy. 
Jeżeli chodzi o wniosek do Agencji Rynku Rolnego, to gmina takiego wniosku 
nie sporządzała, bo mamy załatwiane darmowe mleko z innych źródeł.

Radny Marian Pomykała pyta, czy jest jakaś możliwość wyeliminowania 
watahów psów, bo w nocy z poniedziałku na wtorek psy wtargnęły na cmentarz 
i zniszczyły ponad dziesięć świeżych grobów. Sekretarz Gminy wyjaśnia, że 
za psa odpowiada właściciel.

Radny Jan Rzeszutek mówi, że w związku z tym, że na ostatniej sesji nie 
było radnego Najowicza, chce mu dzisiaj bardzo podziękować za dopilnowanie 
spraw związanych z przetargiem na budowę drogi w Mazurach.

Sołtys wsi Posuchy prosi o odkrzaczenie rowów przy drodze od Zielonki 
do Posuch przez Kąty. Prosi jeszcze o zajęcie się sprawą lasu gminnego, bo 
Posuchy są bardzo pokrzywdzone. Tak dłużej być nie może.

Sołtys wsi Mazury poruszył temat bobrów, które na rzece Turka budują 
żeremie, niszczą posadzony las.

Sołtys wsi Korczowiska prosi o nawiezienie kamienia na drogę w 
Korczowiskach.

Sołtys wsi Staniszewskie z kolei prosi o nawiezienie kamienia do Sta-
niszewskiego koło p. Sikory i p. Warzochy.

Na zakończenie Przewodniczący Rady porosił o oświetlenie terenu przed 
Gminnym Gimnazjum w Raniżowie przez zamontowanie lampy halogenowej, 
po czym zamknął o godz. 19.50 XIII sesję Rady Gminy w Raniżowie.

Na podst. protokołu z sesji
Daniel Fila – Przewodniczący Rady
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Z Powiatu Kolbuszowskiego
Z prac Rady Powiatu
W dniu 25 października 2007 roku odbyła się XIII Sesja III 

Kadencji Rady Powiatu w Kolbuszowej. Obrady rozpoczął Przewod-
niczący Rady Powiatu Tadeusz Kopeć, który przedstawił Radnym 
12 – punktowy porządek obrad.

Przewodniczący Rady Tadeusz Kopeć, Starosta Kolbuszowski 
Józef Kardyś wraz ze swym zastępcą Waldemarem Machetą wręczyli 
dyplomy uznania dla zwycięskich szkół w związku z konkursem pn. 
„Sprzątania świata – Polska 2007. Oszczędzaj. Wyłączaj. Odzyskuj. 
Świeć przykładem!”. W kategorii Szkół Podstawowych I miejsce 
zdobyła Szkoła Podstawowa im. Jana Pawła II w Wilczej Woli 
– dyplomy odebrała Janina Wilczak, p.o. dyrektora tej szkoły. W 
kategorii gimnazjum I miejsce zdobyło Gimnazjum Publiczne im. 
Św. Królowej Jadwigi w Niwiskich - dyplomy odebrała Dyrektor 
Halina Rębisz.

Jednym z ważniejszych punktów obrad była informacja o pracy 
Zarządu od poprzedniej Sesji, którą przedstawił Starosta Kolbuszow-
ski Józef Kardyś: „Zarząd Powiatu od poprzedniej Sesji obradował 
na 5 posiedzeniach, przedmiotem obrad Zarządu Powiatu było 
przygotowanie projektów uchwał i materiałów na dzisiejszą Sesję 
Rady, ponadto rozpatrywanie bieżących spraw związanych z działal-
nością powiatu oraz rozpatrywanie spraw i wniosków kierowanych 
do Zarządu Powiatu przez instytucje lub osoby fizyczne. Ponadto 
Zarząd zajmował się analizą informacji o wynikach finansowych i 
zobowiązaniach Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdro-
wotnej w Kolbuszowej oraz o sytuacji w Szpitalu. Dzięki staraniom, 
powiat otrzymał kwotę 600.000,00 zł. z przeznaczeniem dla SP ZOZ 
w Kolbuszowej na zakup aparatu rtg. Dotacja pochodzi z rezerwy 
celowej, którą dysponuje Premier RP. Ponadto pozyskano środki w 
wysokości 102.000 zł. na remont instalacji elektrycznej w Zespole 
Szkół Technicznych w Kolbuszowej i 180.000 zł. z przeznaczeniem 
na zakup pomocy dydaktycznych w Zespole Szkół Agrotechniczno 
– Ekonomicznych w Weryni. Pozytywnie zaopiniowany został rów-
nież wniosek powiatu dotyczący montażu monitoringu w szkołach 
prowadzonych przez Powiat. Pilotażowo przystąpiono do rządowego 
programu poprawy stanu bezpieczeństwa w szkołach i placówkach 
p.n.: „Zero tolerancji dla przemocy w szkole” w części VII.2.3. 
„Wzmocnienie i rozszerzenie specjalistycznej pomocy psycholo-
giczno-pedagogicznej”. W związku z powyższym zostanie utwo-
rzony punkt konsultacyjny w Gimnazjum Publicznym w Majdanie 
Królewskim, do którego Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna 
w Kolbuszowej będzie wysyłała swoich pracowników. Punkt ten 
będzie działał póki co do końca roku. Kuratorium przeznacza na 
ww. cel 5.514,00 zł”.

Kolejnym istotnym punktem było rozpatrzenie sprawozdania 
z przygotowania się służb do sezonu zimowego. Dyrektor Zarządu 
Dróg Powiatowych w Kolbuszowej Eugeniusz Szczebiwilk przedło-
żył Zarządowi Powiatu Plan Operacyjny zimowego utrzymania oraz 
specyfikację istotnych warunków zamówienia na prowadzenie akcji 
zimowej. Z planu operacyjnego wynika, że przyjęto piąty standard 
utrzymania, tzn. że jezdnia będzie odśnieżana na całej szerokości, w 
miejscach zasp może być przejezdny jeden pas ruchu z mijankami. 
Zostały wyznaczone miejsca do posypywania – najbardziej niebez-
pieczne odcinki, które decydują o możliwości ruchu (przystanki 
autobusowe, okolice szkół, strome podjazdy, przejazdy kolejowe). 
W standardzie tym dopuszcza się przy intensywnych opadach śniegu 

przerwy nawet do 24 godzin. W specyfikacji zaznaczone, że środki do 
posypywania tych miejsc niebezpiecznych zabezpieczają potencjalni 
wykonawcy wyłowieni w drodze przetargu. Całość dróg na terenie 
powiatu została podzielona na zadania. Drogi te pokrywają się z 
drogami przebiegającymi przez poszczególne gminy. Specyfikacja 
była tak skonstruowana, że ci, którzy przystąpili do przetargu mieli 
do zaoferowania trzy ceny brutto. Natomiast na pozostałe zadania 
umowa będzie zawarta na trzy okresy zimowe, w ciągu których ceny 
nie będą zmieniane.”

Informację o realizacji Strategii Rozwoju Powiatu oraz Planu 
Rozwoju Lokalnego 2004-2006 przedstawił Sekretarz Powiatu Sta-
nisław Stec: Strategia Rozwoju Powiatu uchwalona w 2000 r. przez 
Radę Powiatu I Kadencji obowiązywała do końca 2006 r. W związku 
z tym obecny Zarząd Powiatu rozpisał postępowanie przetargowe na 
przygotowanie nowej Strategii Powiatu na lata 2007-2015. Strategia 
Rozwoju Powiatu oraz Plan Lokalnego Rozwoju Powiatu zakłada-
ły rozwój powiatu z modernizacją dróg powiatowych, rozwojem 
szkolnictwa, biorąc jako zadanie priorytetowe termomodernizację 
obiektów SP ZOZ Kolbuszowa.

Kolejnymi punktami Sesji było rozpatrzenie przez Radę Powia-
tu informacja o bieżącym funkcjonowaniu SP ZOZ w Kolbuszowej 
omówionej przez Dyrektora SP ZOZ Zbigniewa Strzelczyka. 

Ponadto Rada Powiatu podjęła następujące uchwały:
1. Zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad udzielania 

dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane 
przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, położonych na terenie 
Powiatu Kolbuszowskiego.

2. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na re-
alizację zadania p.n. Przebudowa budynku Centrum Kształcenie Prak-
tycznego w Kolbuszowej – opracowanie projektu budowlanego.

3. W sprawie zmian w budżecie powiatu kolbuszowskiego na 
2007r. 

Sekretarz Powiatu Stanisław Stec przedstawia informację o realizacji Strategii 
Rozwoju Powiatu oraz Planu Rozwoju Lokalnego 2004-2006. 
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Polska Niepodlega
Obchody 89. Rocznicy 

Odzyskania Niepodlegoci
W tym roku obchodziliśmy 89. rocznicę odzyskania przez 

Polskę Niepodległości. Jesienią 1918 roku dobiegała końca I wojna 
światowa, która przyniosła klęskę Rosji, Niemcom i Austrii – zabor-
com Rzeczypospolitej. Dało to nam szansę na niepodległość. Polacy 
zaczęli przejmować władzę na okupowanych ziemiach. 10 listopada 
przyjechał do Warszawy marszałek Józef Piłsudski, więziony od 
lipca 1917 roku przez Niemców. Dzień później, 11 listopada 1918 
roku, Rada Regencyjna przekazała Józefowi Piłsudskiemu naczelne 
dowództwo nad formującym się Wojskiem Polskim.

Obchody Święta Niepodległości w Kolbuszowej rozpoczęto od 
porannego capstrzyku Orkiestry Dętej Miejskiego Domu Kultury po 
kolbuszowskich ulicach miasta. Następne uroczystości obchodzo-
no na cmentarzu parafialnym, gdzie po wspólnej modlitwie, którą 
poprowadził ks. kapelan Ryszard Kiwak władze w osobach: poseł 
na Sejm RP Zbigniew Chmielowiec, starosta kolbuszowski Józef 
Kardyś, wicestarosta Waldemar Macheta, burmistrz Kolbuszowej 
Jan Zuba, oraz przedstawiciele instytucji kulturalnych, partii, or-
ganizacji społeczno-politycznych i szkół złożyli kwiaty na grobach 
Powstańców Listopadowych, Styczniowych oraz na mogile Ks. 
Ludwika Ruczki - Ojca Sybiraków. 

Po wspólnej modlitwie i krótkiej refleksji, uczestnicy obchodów 
poprowadzeni przez orkiestrę dętą przemaszerowali do Kolbuszow-
skiej Kolegiaty p.w. Wszystkich Świętych, gdzie w intencji Ojczyzny 
i mieszkańców ziemi kolbuszowskiej odprawiona została uroczysta 
Msza Św. Homilię wygłosił Prepozyt Kapituły Kolegiackiej Ks. 
Prałat Kazimierz Szkaradek – Dziekan Dekanatu Kolbuszowskiego, 
który nawiązał do wydarzeń 1918 roku, heroizmu i patriotyzmu Po-
laków w walce o niepodległość, a także gorliwości narodu polskiego 
w wiarę chrześcijańską. 

Władze Powiatu na czele ze Starostą Kolbuszowskim Józefem Kardysiem 
składają kwiaty.

Po zakończonym nabożeństwie, we wspólnym pochodzie ulica-
mi miasta poczty sztandarowe wraz z uczestnikami mszy św. udali się 
do Zespołu Szkół Nr 1 im. 11 Listopada na okolicznościową akade-
mię. Przed budynkiem szkoły młodzież z Gimnazjum złożyła kwiaty 
pod tablicą poświęconą Marszałkowi Józefowi Piłsudskiemu.

Z okazji Święta Niepodległości młodzież z ZS nr 1 im. 11 
Listopada w Kolbuszowej przygotowała montaż poetycki nt. „Dzie-
dzictwo Naszego Narodu – ocalić od zapomnienia”, opierający się 
na faktach i wydarzenia lat niewoli Polaków.

Na zakończenie narodowego święta w Kolbuszowej uczestnicy 
mogli obejrzeć okolicznościową wystawę. 

Święto Niepodległości jest najważniejszym polskim świętem 
narodowym, upamiętniającym odzyskanie przez Polskę państwo-
wości w 1918 roku, po 123 latach zaborów.

Dzień Edukacji Narodowej
Z okazji Dnia Edukacji Narodowej w klubie „Sara” w Kolbus-

zowej Dolnej, odbyło się uroczyste spotkanie nauczycieli, pedagogów i 
pracowników oświaty, którzy z rąk przewodniczącego Rady Powiatu w 
Kolbuszowej Tadeusza Kopeć, wicestarosty kolbuszowskiego Waldemara 
Machety i kierownik Biura Obsługi Jednostek Samorządu Powiatowego 
Bogusławy Bryk otrzymali nagrody Starosty Kolbuszowskiego.

Dzień Edukacji Narodowej zwany do 1982 roku Dniem Nauc-
zyciela, związany jest z datą utworzenia Komisji Edukacji Narodowej 
– 14 października 1773 roku. Dzięki KEN szkolnictwo polskie w 
XVIII w. osiągnęło jeden z najwyższych poziomów nauczania w 
Europie. To polskie święto, obchodzone 14 października, przypomina 
o najlepszych tradycjach intelektualnych naszego narodu. Nagradza 
się wówczas zasłużonych nauczycieli w podziękowaniu za ich trud 
i poświęcenie w kształceniu młodego pokolenia. Dzień Edukacji 
Narodowej, święto szkoły i nauczycieli, obchodzone jest uroczyście 
we wszystkich placówkach oświatowo-wychowawczych.
Nagrody Starosty Kolbuszowskiego otrzymali:
- Elżbieta Mikołajczyk – Dyrektor Poradni Psychologiczno-Peda-

gogicznej w Kolbuszowej,
- Marta Zawadzka – Nauczyciel Poradni Psychologiczno-Pedagog-

icznej w Kolbuszowej,

- Grażyna Pełka – Wicedyrektor Zespołu Szkół Technicznych w 
Kolbuszowej,

- Barbara Szafraniec – Nauczyciel Zespołu Szkół Technicznych w 
Kolbuszowej,

- Krystyna Wilk – Nauczyciel Liceum Ogólnokształcącego  
w Kolbuszowej,

- Władysław Koźmic – Nauczyciel Liceum Ogólnokształcącego w 
Kolbuszowej,

- Jerzy Adamczyk – Nauczyciel Centrum Kształcenia Praktycznego 
w Kolbuszowej,

- Witold Cesarz – Wicedyrektor Zespołu Szkół Agrotechniczno-
Ekonomicznych w Weryni,

- Bogusława Sobowska – Nauczyciel Zespołu Szkół Agrotechniczno-
Ekonomicznych w Weryni.

Nagroda Starosty Kolbuszowskiego przyznawania jest zgodnie z 
art. 49 ust. 1 ustawy Karta Nauczyciela o specjalnym funduszu nagród 
dla nauczycieli za ich osiągnięcia dydaktyczno-wychowawcze.

Dzień Edukacji Narodowej jest okazją, aby przypomnieć o roli 
tych wszystkich, którzy pełnią niezwykle ważną funkcję w życiu 
młodych ludzi – są przewodnikami, ujawniają pasje, odkrywają 
talenty, pomagają poznawać świat, inspirują i motywują do podej-
mowania wyzwań, są współautorami uczniowskich sukcesów.
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Na XIII Sesji Rady Powiatu w Kolbuszowej wręczono stypendia za 
wybitne osiągnięcia w roku szkolnym 2007/2008 uczniom szkół należących 
do powiatu kolbuszowskiego.

Stypendia Starosty Kolbuszowskiego przyznano uczniom: 
- Magdalenie Krakowskiej – uczennicy III klasy Technikum w Ze-

spole Szkół Agrotechniczno-Ekonomicznych w Weryni, która otrzymała 
świadectwo z wyróżnieniem, uzyskując średnią ocen 4,84 i ocenę wzorową 
z zachowania. Jest uczennicą technikum w zawodzie: technik żywienia 
i gospodarstwa domowego. Aktywnie włącza się w redagowanie Zinte-
growanego Magazynu Młodzieżowo-Kulturalnego Powiatu Kolbuszowsk-
iego „Nasza Kulturka”. Pełni funkcję zastępcy przewodniczącego klasy. 
Aktywnie działa na rzecz klasy i szkoły. Jest uczennicą zdolną, ambitną 
i uczynną. Uczestniczyła w I Powiatowym Konkursie na „Lasowiackie 
przysmaki”.

- Justynie Jaskot – uczennicy III klasy Technikum w Zespole Szkół 
Agrotechniczno-Ekonomicznych w Weryni, która w roku szkolnym 
2006/2007 otrzymała świadectwo z wyróżnieniem uzyskując średnią ocen 
4,81 i ocenę wzorową z zachowania. Jest uczennicą technikum w zawodzie: 
technik żywienia i gospodarstwa domowego. Aktywnie włącza się w red-
agowanie Zintegrowanego Magazynu Młodzieżowo-Kulturalnego Powiatu 
Kolbuszowskiego „Nasza Kulturka”. Działa na rzecz klasy i szkoły, pełni 
funkcję przewodniczącej klasy. Jest uczennicą bardzo ambitną, służy radą 
i pomocą koleżeńską. Uczennica wraz z zespołem klasowym uczestniczyła 
w I Powiatowym Konkursie na „Lasowiackie przysmaki”.

- Wojciechowi Frącz – uczniowi klasy II Liceum Ogólnokształcącego 
w Kolbuszowej, który uzyskał średnią ocen 5,31 uzyskanych w wyniku 
klasyfikacji za rok szkolny 2006/2007. Największe osiągnięcia: bardzo 
dobry wynik w Międzynarodowym Konkursie Matematycznym „Kangur 
2007”; finalista etapu wojewódzkiego XXII Wojewódzkiego Konkursu 
Matematycznego im. J. Marszałka w Łańcucie; udział w etapie rejonowym 
w Podkarpackim Konkursie Matematycznym; II miejsce w szkole w Pol-
sko – Ukraińskim Konkursie Fizycznym „Lwiątko 2007”; wyróżnienie w 
konkursie na logo szpitala; udział w konkursie języka polskiego; przyznano 
mu indywidualny program nauczania z matematyki.

- Joannie Streb - uczennicy klasy II Liceum Ogólnokształcącego w 
Kolbuszowej, która uzyskała średnią 4,00 w wyniku klasyfikacji za rok 
szkolny 2006/2007. Największe osiągnięcia: VI miejsce w etapie centralnym 
Ogólnopolskich Zawodów Sportowo – Obronnych „Sprawni jak żołnierze”; 
VI miejsce w Wojewódzkim Finale Piłki Ręcznej Dziewcząt; VII miejsce 
w Wojewódzkiej Szkolnej Lidze Lekkoatletycznej; IX miejsce w Finale 
Wojewódzkim w Sztafetowych Biegach Przełajowych.

- Lidii Grabiec – uczennicy klasy III Liceum Ogólnokształcącego 
w Kolbuszowej, która uzyskała średnią 5,13 w wyniku klasyfikacji za rok 
szkolny 2006/2007. Największe osiągnięcia: II miejsce w Powiatowym 
Konkursie „Samorząd lokalny”; udział w etapie okręgowym Konkursu 

o Unii Europejskiej; udział w konkursie literackim „Fair play jest OK”; 
udział w Konkursie Ekologicznym „Ekoplaneta”; udział w etapie szkol-
nym Konkursu Wiedzy Religijnej; udział w Ogólnopolskim Konkursie 
Polonistycznym.

- Jakubowi Moskalowi – uczniowi klasy II Liceum Ogólnokształcącego 
w Kolbuszowej, który uzyskał średnią 5,10 w wyniku klasyfikacji za rok 
szkolny 2006/2007. Największe osiągnięcia: III miejsce w I Powiatowym 
Konkursie Referatowym „Woda Królowa Życia”; wyróżnienie w Ogólnop-
olskim Konkursie Ekologicznym EKO-PLANETA.

- Joannie Nowak – uczennicy klasy III Liceum Ogólnokształcącego 
w Kolbuszowej, która uzyskała średnią 4.88 w wyniku klasyfikacji za rok 
szkolny 2006/2007. Największe osiągnięcia: realizuje indywidualny pro-
gramu nauczania z matematyki i z fizyki; II miejsce na etapie powiatowym 
w Wojewódzkim Konkursie Matematycznym; VIII miejsce w wojewódz-
kim podkarpackim w Ogólnopolskim Konkursie Matematycznym „Alfik”; 
finalistka etapu wojewódzkiego XXII Wojewódzkiego Konkursu Matem-
atycznego im. J. Marszałka w Łańcucie; uczestniczka finału Konkursu 
Matematycznego „Prymus” – konkurs polsko-słowacki; uczestniczka 
konkursu „Kwadratura Koła”; uczestniczka Międzynarodowego Konkursu 
Matematycznego „Kangur”; uczestniczka olimpiady fizycznej; pełniła 
funkcję skarbnika klasowego; pełniła funkcję przewodniczącego klasy.

Stypendyści Starosty Kolbuszowskiego

Stypendyści Starosty Kolbuszowskiego. 

Starosta Kolbuszowski Józef Kardyś, Członek Zarządu Powiatu Wojciech Mroc-
zka, Radny Powiatu Kolbuszowskiego Jan Wiącek składają kwiaty.

Uroczystoci rocznicowe 
mczeskiej mierci 

ksidza Jerzego Popieuszki
Dnia 21 października w Kolbuszowej odbyły się uroczystości 

związane z 23 rocznicą męczeńskiej śmierci Sługi Bożego ks. Jerzego 
Popiełuszki. W Kolegiacie Kolbuszowskiej pw. Wszystkich Świętych 
w Kolbuszowej w jego intencji została odprawiona Msza Święta. Po 
eucharystii przed pomnikami Sług Bożych Jana Pawła II i ks. Jerzego 
Popiełuszki zostały odmówione modlitwy o ich rychłą beatyfikację, 
złożono wieńce i kwiaty.

Uroczystość uświetnili swą obecnością: posłanka na Sejm RP 
Krystyna Skowrońska, poseł na Sejm RP Zbigniew Chmielowiec, wo-
jewoda podkarpacki Ewa Draus, Podkarpacki Kurator Oświaty Jerzy 
Cypryś,  starosta kolbuszowski Józef Kardyś, przewodniczący Rady 
Powiatu Kolbuszowskiego Tadeusz Kopeć, przedstawiciele instytucji 
kultury, szkół, partii, organizacji społeczno-politycznych.

Z prac Rady Powiatu opr. Mieczysław Burek

Wieści Raniżowskie nr 129-1301�



W dniu 9 grudnia 2007 r. w hali spor-
towej przy Liceum Ogólnokształcącym w 
Kolbuszowej odbył się Halowy Turniej Pił-
ki Nożnej Samorządowców o Puchar Bur-
mistrza Kolbuszowej. Wzięło w nim udział 
7 drużyn z gmin: Kolbuszowa, Dzikowiec, 
Cmolas, Majdan Królewski, Niwiska, Ra-
niżów i Starostwo Powiatowe. Mogli w nim 
zagrać radni, pracownicy urzędów gmin, 
jednostek organizacyjnych gmin, strażacy 
OSP, którzy ukończyli 35 lat.

W wyniku losowania drużyny zosta-
ły podzielone na dwie grupy. W grupie 
A znaleźli się: Kolbuszowa, Dzikowiec, 

W dniu 24 listopada 2007 roku w Ze-
spole Placówek Oświatowych w Mazurach 
odbył się już VI Andrzejkowy Turniej Tenisa 
Stołowego. W nowej sali gimnastycznej przy 
czterech stołach tenisowych spotkali się mło-
dzi sportowcy – władcy małej białej piłeczki. 
Organizatorzy, a byli nimi: Zespół Placówek 
Oświatowych w Mazurach, Gminny Ośrodek 
Kultury, Sportu i Rekreacji w Raniżowie oraz 
mazurscy radni Bogdan Mul i Jan Rzeszutek, 
podzielili uczestników na trzy kategorie wie-
kowe: dzieci z klas I – IV, dzieci z klas V – VI 
oraz młodzież gimnazjalna.

Rozgrywki przeprowadzono systemem 
„każdy z każdym” do 3 wygranych. Po to, 
aby nie tylko dać najlepszym możliwość 
wygrania, ale przede wszystkim umożliwić 
wszystkim uczestnikom dłuższą sportową 
rywalizację oraz konfrontację swoich umie-
jętności i doskonalenie gry.

W pierwszej grupie rywalizowało 4 
chłopców - uczniów ZPO w Mazurach. Po 
rozegraniu 6 pojedynków „każdy z każdym” 
najwięcej punktów zdobył Jakub Wielgosz, 

VI Andrzejkowy Turniej Tenisa Sto≥owego
W≥adcy ping-ponga

a po nim uplasowali się Kamil 
Krawiec, Tomasz Kołodziej i Kamil 
Chorzępa.

W drugiej kategorii wiekowej 
(klasy V – VI) w grupie dziewcząt 
do gry zgłosiły się 5 zawodniczek. 
Po rozgrywkach kolejność miejsc 
przedstawiała się następująco:

1. Raczek Anna – Wola Rani-
żowska,

2. Dutko Magdalena – Ma-
zury,

3. Mul Aneta – Mazury,
4. Sylwia Lis – Staniszewskie,
5. Ilona Mikołajczyk – Staniszewskie.
W tej samej kategorii wiekowej, ale w 

grupie chłopców było najwięcej chętnych. Stąd 
też podzielono ją na 3 podgrupy. Zdobywcy 
pierwszych miejsc toczyli pojedynki o miejsca 
I – III, natomiast tym, którzy zdobyli drugie 
miejsca w podgrupach organizatorzy przyznali 
3 równorzędne IV miejsca. Ostatecznie kolej-
ność miejsc wyglądała następująco:

1. Karol Jaskuła – Mazury,

2. Konrad Partyka – Mazury,
3. Filip Jaskuła – Mazury,
4. Tomasz Sondej – Zielonka,
4. Antoni Seremet – Zielonka,
4. Marek Wyka – Wola Raniżowska.
W kategorii klas gimnazjalnych do 

turnieju przystąpiło 5 zawodników. Z racji 
doświadczenia i wieku, tutaj pojedynki stały 
na dobrym poziomie i gra była wyrównana. 
Ale tak już jest, że wygrali najlepsi, i tym 
razem byli to:

1. Mariusz Adamczyk – Mazury,
2. Marek Żyła – Wola Raniżowska,
3. Michał Wielgosz – Mazury,
4. Paweł Partyka – Wola Raniżowska,
5. Mateusz Popek – Mazury.
Po zakończeniu turnieju zwycięzcy 

otrzymali medale w odpowiednim kolorze, w 
zależności od zajętego miejsca, pamiątkowe 
dyplomy i nagrody w postaci sprzętu do gry 
w tenisa stołowego. A te ostatnie ufundowano 
ze środków Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w Raniżowie, za 
co organizatorzy składają podziękowania. 
Aktu dekoracji zwycięzców dokonali: radny 
Bogdan Mul, radny Jan Rzeszutek, dyr. ZPO 
w Mazurach Marek Wiącek i dyr. GOKSiR w 
Raniżowie Stanisław Samojedny.

tekst i zdjęcia: Stanisław Samojedny

Puchar Burmistrza Kolbuszowej poza zasiÍgiem
Majdan Królewski i Cmolas. Do grupy B 
trafili: Niwiska, Raniżów i Starostwo Po-
wiatowe. W grupach mecze odbywały się 
każdy z każdym. Niestety, pomimo bardzo 
dobrej gry naszych seniorów, wyniki były 
na korzyść przeciwników. I tak pierwszy 
mecz nasi przegrali z Niwiskami 0-1, drugi 
ze Starostwem 1-3. W meczu o V miejsce 
również ulegli Majdanowi 0-1, zajmując 
ostatecznie VI miejsce. Pomimo tego nale-
żą im się gorące gratulacje za wytrwałość, 
wolę walki, gdyż nadmienić należy, że w 
składzie było tylko 6 zawodników, czyli na 
rezerwie przebywał tylko jeden gracz.

Również w naszej drużynie uczestni-
czył najstarszy zawodnik turnieju – Włady-
sław Warzocha (lat 53), który od organizato-
rów otrzymał okolicznościowy puchar.

Zmagania sportowców uświetnił 
w przerwie występ drugiej naszej ekipy 
– zespołu tańca nowoczesnego „Nante” 
z GOKSiR w Raniżowie. Dziewczęta 
zaprezentowały się w okolicznościowych 
„mikołajkowych” strojach, za co otrzymały 
od zgromadzonych sportowców i kibiców 
liczne brawa, a od Burmistrza Kolbuszowej 
słodkie upominki.

Stanisław Samojedny

Rozgrywki przy stołach tenisowych.

Część uczestników turnieju oraz organizatorzy (stojący z tyłu).
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Niedziela – 25 listopada 2007 r. była dniem długo oczekiwanym 
przez młodych piłkarzy, którzy przez wiele tygodni przygotowywali 
się do rozgrywek. Do hali sportowej przy Gminnym Gimnazjum im. 
Jana Pawła II w Raniżowie przybyło 67 sportowców zgrupowanych w 
13 drużynach, by powalczyć o Puchar Przewodniczącego Rady Gmi-
ny w Raniżowie w Andrzejkowym Halowym Turnieju Piłki Nożnej. 
Regulamin ustalony wcześniej przez organizatorów zakładał udział 
zawodników w wieku od 15 do 25 lat, którzy stale zamieszkują na 
terenie gminy Raniżów.

O godz. 13.00 przewodniczący Rady Gminy w Raniżowie Daniel 
Fila dokonał oficjalnego powitania młodych piłkarzy i rozpoczęcia 
turnieju, po czym dyr. GOKSiR Stanisław Samojedny przedstawił wy-
ciąg z regulaminu rozgrywek a sędzia główny Grzegorz Woś omówił 
szczegółowe zasady gry na boisku. Następnie z udziałem kapitanów 
nastąpiło rozlosowanie drużyn do dwóch grup rozgrywkowych. W tym 
czasie na parkiecie przed licznie zgromadzoną publicznością i kibicami 
zatańczył dziewczęcy zespół tańca nowoczesnego „NANTE” z Gmin-
nego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji.

Do grupy I weszły następujące drużyny:
1. „FC Zielonka”,
2. „KS Strong” z Woli Raniżowskiej,
3. „Oldboje” z Raniżowa,
4. „Nafciarze” z Woli Raniżowskiej,
5. „FC Stece” z Zielonki,
6. „PołerRendżers” z Raniżowa.
W grupie II znalazły się następujące drużyny:
1. „Dublerzy” z Woli Raniżowskiej,
2. „Byki” z Raniżowa,
3. „CWKS Warka” z Woli Raniżowskiej,
4. „FC Wola” z Woli Raniżowskiej,
5. „Roda” z Raniżowa,
6. „Raniżovia” z Raniżowa,
7. „FC Tasiory” ze Staniszewskiego.
W grupach mecze toczyły się systemem „każdy z każdym”, a 

zatem łącznie w eliminacjach rozegrano 36 meczów, a czas trwania 
każdego z nich wynosił 2 x 5 minut. Łatwo więc policzyć, że samej 
gry w grupach było 6 godzin. Kibice na balkonie mocno dopingowali 
swoje drużyny, a już szczególnie głośno było wtedy, gdy na parkiecie 
pojawili się piłkarze z Raniżowa i Woli Raniżowskiej rywalizujący o 
pierwszeństwo w grupie. Wówczas pisk fanek z Woli przeciwko grom-
kim okrzykom i hasłom kibiców z Raniżowa tworzyły niepowtarzalną 
atmosferę rywalizacji.

andrzejkowy Halowy Turniej Piłki Nożnej

Puchary Przewodniczącego dla najlepszych piłkarzy

Ostatecznie po wielu godzinach wysiłku, zwycięstwach i porażkach 
sytuacja w tabelach wyglądała następująco:

Grupa I:
1. „Oldboje”  – 15 pkt.  – bramki 28-7
2. „FC Stece”  – 12  – 21-5
3. „PołerRendżers” – 9  – 19-10
4. „KS Strong”  – 6  – 7-16
5. „Nafciarze” - 3 - 8-20
6. „FC Zielonka” - 0  - 2-27
Grupa II:
1.  „Roda” - 13 - 25-9
2. „FC Wola” - 13 - 22-13
3.  „CWKS Warka”  - 13  – 13-12
4.  „Raniżovia” - 10 - 11-8
5.  „Dublerzy” - 7 - 10-12
6.  „FC Tasiory” - 4 - 12-17
7.  „Byki” - 0 - 6-28
Zgodnie z założeniami regulaminu turnieju, do półfinałów weszły 

drużyny z dwóch pierwszych miejsc w grupach. I tak w pierwszym 
meczu o awans do finału zagrały drużyny „Oldbojów” przeciwko „FC 
Wola”. Po zaciętym i wyrównanym meczu jedynego i zwycięskiego 
gola w tym pojedynku zdobyła drużyna z Raniżowa. W drugim meczu 
półfinałowym spotkały się drużyny „Roda” i „FC Stece”. Tutaj uwi-
doczniła się już wyraźna przewaga zawodników tej pierwszej ekipy, 
którzy wygrali tę bitwę wynikiem 7:2.

W małym finale, czyli meczu o III/VI miejsce naprzeciwko siebie 
stanęły drużyny „FC Wola” i „FC Stece”. Pojedynek ten zakończył się 
wynikiem 0:2 i III miejsce na podium przypadło drużynie z Zielonki. 
Słowa uznania i gratulacji należą się zawodnikom drużyny z IV miejsca 
– „FC Woli”, którzy zagrali w składzie: Sylwester Ciemielewski - kapi-
tan, Damian Kochanowicz, Arkadiusz Bajek, Mariusz Kwaśnik, Michał 
Kołodziej - za ich determinację, wolę walki, efektowne zwycięstwa z 
rozgrywkach grupowych. Na wyróżnienie zasługuje również kapitan tej 
drużyny, który zajął II miejsce w klasyfikacji na króla strzelców.

W wielkim finale turnieju zagrały drużyny: „Oldboje” i „Roda”. 
Naprzeciwko siebie wyszły dwie ekipy z Raniżowa, którzy grają dobrą, 

Drużyna z III miejsca „FC Stece”: Andrzej Stec, Jacek Stec, Damian Kusy, 
Krzysztof Seremet. Z lewej Daniel Fila.

Organizatorzy oraz król strzelców Piotr Bałos.
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techniczną piłkę. Większość z ich składów to 
zawodnicy KS „Raniżovia” biorący udział w 
rozgrywkach ligowych. Mecz stał zatem na 
wyrównanym poziomie i w regulaminowym 
czasie nie przyniósł rozstrzygnięcia. W za-
rządzonej dogrywce 2 x 3 min. również nie 
padła ani jedna bramka. Rozstrzygnięcie na-
stąpiło dopiero w serii rzutów karnych, która 
zakończyła się wynikiem 2:1 dla drużyny 
„Oldbojów”.

Ostateczna klasyfikacja Andrzejkowego 
Halowego Turnieju Piłki Nożnej o Puchar 
Przewodniczącego Rady Gminy w Raniżowie 
przedstawiała się następująco:

I miejsce – „Oldboje” z Raniżowa,
II miejsce – „Roda” z Raniżowa,
III miejsce – „FC Stece” z Zielonki,
IV miejsce – „FC Wola” z Woli Rani-

żowskiej.
Przez cały czas turnieju trwała klasyfika-

cja na króla strzelców. Na listę tę wpisało się 39 
zawodników, strzelono łącznie 199 bramek, z 
czego najwięcej zdobył Piotr Bałos z drużyny 
„Oldbojów” (19), potem uplasowali się: Syl-
wester Ciemielewski (16), Andrzej Stec (11), 
Mateusz Bembenek (9).

Zwycięzcy turnieju z miejsc I – III otrzy-
mali z rąk przewodniczącego Rady Gminy w 
Raniżowie Daniela Fili puchary, medale w od-
powiednim kolorze oraz pamiątkowe dyplomy. 
Również strzelec największej ilości bramek 
dostał pamiątkową statuetkę i dyplom.

Na zakończenie słowa podziękowania i 
gratulacji skierowano do wszystkich drużyn 
i zawodników za przystąpienie do turnieju, 
sportową rywalizację i wytrwałość.

Na uznanie zasługuje przewodniczący 
Daniel Fila, który zajął się częścią logistyczną 

W związku z rozegranym Andrzejkowym Turniejem Halowej 
Piłki Nożnej o puchar Przewodniczącego Rady Gminy pragnę ser-
decznie podziękować wszystkim zawodnikom za udział oraz osobom 
które aktywnie włączyły się w pomoc przy organizowaniu tej imprezy, 

a w szczególności: panom Stanisławowi Samojednemu - Dyrektorowi GOKSiR i 
Grzegorzowi Woś za przygotowanie i poprowadzenie rozgrywek, panom Edwar-
dowi Warzocha - sołtysowi wsi Raniżów i Januszowi Pastuła za przygotowanie 
poczęstunku dla uczestników, panu Mieczysławowi Burek - członkowi Zarządu 
Powiatu Kolbuszowskiego za zasponsorowanie napojów, pani Halinie Adamczyk 
- dyrektorce Gminnego Gimnazjum za udostępnienie hali gimnastycznej oraz 
Jolancie Nowak, Stefanii Lis i Ewie Woś za pomoc w przygotowaniach. 

Daniel Fila- Przewodniczący Rady Gminy

turnieju, m.in. zabezpieczeniem i dostarczeniem posiłku i napojów dla zawodników 
oraz Grzegorz Woś, który podjął się sędziowania wszystkich meczów turniejowych. 
Nad całością organizacyjną turnieju czuwał dyr. GOKSiR Stanisław Samojedny.

Stanisław Samojedny, fot. Marcin Dul

PODZIĘKOWANIE

Drużyna I miejsca „Oldboje”: Dominik Partyka, Konrad Wesołowski, Piotr Bałos, 
Jakub Kędzior. Z lewej Daniel Fila, z prawej Stanisław Samojedny i Grzegorz Woś.

Drużyna II miejsca „Roda”: Piotr Pomykała, Jacek 
Stadnicki, Jacek Tyburczy, Mateusz Bembenek, 
Marcin Boronowicz.

Zespół Pieśni i Tańca „Mazurek” podczas występu na scenie SCK w Mielcu.
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Klasa pierwsza - Szkoła Podstawowa w Mazurach. Dzieci od lewej: Filip Dziadura, Dawid Potocki, Dominika Golesz, 
Sylwia Mikołajczyk, Magdalena Dul, Kamila Wieteszka, Anita Śliż, Szymon Sondej, Tomasz Sondej, Bartosz Zawada. 
Wychowawca Danuta Popek. Dyrektor Marek Wiącek.

Turniej o Puchar Burmistrza Kolbuszowej. Reprezentanci Gminy Raniżów (od lewej): Tadeusz Sondej, Stanisław Kobylarz, 
Jerzy Kasica, Władysław Warzocha, Krzysztof Lis, Marian Borawiak. Poniżej dziewczęta z zespołu „NANTE”: Ewelina Rembisz, 
Dominika Sondej, Sylwia Kata, Katarzyna Ufnal, Barbara Gil, Monika Samojedny, Dominika Kusy, Elżbieta Więcek.
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